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Den dětí v autokempuDen dětí v autokempu

Křest desky Zpívající břidliceKřest desky Zpívající břidlice

Podlesí oživuje tradicePodlesí oživuje tradice

Výšlap údolím Budišovky a OdryVýšlap údolím Budišovky a Odry

Jarní vystoupení dětí ze školkyJarní vystoupení dětí ze školky

Osmáci navštívili Prahu...Osmáci navštívili Prahu

Příprava pohoštění pro polské přátelePříprava pohoštění pro polské přátele

Vítězové turnaje ve ChvalíkovicíchVítězové turnaje ve Chvalíkovicích
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Slovo starosty
INFORMACE Z ÚŘADU OBČANŮM

Vážení spoluobčané, rád bych se touto cestou vyjádřil k „piet-
nímu aktu“, který proběhl v Budišově nad Budišovkou dne 7. 
června 2014, organizovanému panem Bornou a panem Matěj-
ným, tedy představiteli extrémistické skupiny s názvem Dělnic-
ká strana sociální spravedlnosti (DSSS).
Nejprve bych zde rád zdůraznil fakt, že zcela respektuji práv-
ní řád tohoto státu. Z pozice mně svěřeného úřadu je tedy mou 
povinností dodržování zákonů také vyžadovat, a to od každého 
občana – včetně těch, kteří na dodržování těchto zákonů dohlížet 
mají. Proto jsem byl osobně ujištěn ředitelem Krajského ředitel-
ství policie Moravskoslezského kraje, že v současné době tolik 
diskutovaný nešťastný případ ztráty mladého života v našem 
městě bude řádně prošetřen a že nikdo nemá zájem o jeho „za-
metání pod koberec“. 
Jakýkoli nepříznivý sociologický i demografi cký vývoj musí 
být vždy řešen komplexně, a to od nejvyšších státních představi-
telů až po místní samosprávy (bezpečnostní složky státu a jeho 
soudnictví nevyjímaje). Jsem si proto velice dobře vědom toho, 
že ze strany města by měl nějaký koncept řešení nastalé situace 
přijít. Podíl sociálně vyloučených skupin občanů, kteří nejenže 
dlouhodobě nepracují, ale ani zájem pracovat nemají, se totiž 
neustále zvyšuje. Nejvíce alarmující je ovšem fakt, že tito lidé 
vychovávají děti, které tím pádem nemají takové morální vzory, 
aby ve svém budoucím životě ke svým povinnostem přistupova-
ly zodpovědně, a tak nám bohužel zároveň vyrůstá další genera-
ce tzv. „sociálně nepřizpůsobivých“. Město již nyní vynakládá 
nemalé fi nanční prostředky na zabezpečení pořádku a ochranu 
městského i soukromého majetku (např. jen na městskou policii 
téměř 2 miliony korun ročně), a to jen proto, že jsou mezi námi 
skupiny lidí, kteří se zkrátka neumí chovat zodpovědně.

Možnostmi návrhů na zlepšení současné nepříznivé situace 
v našem městě se bude zabývat jeho Rada i Zastupitelstvo na 
svých nejbližších zasedáních. Řešení ovšem nebudou ani jedno-
duchá ani rychlá – neexistují totiž í žádná radikální řešení na-
bízená představiteli DSSS. Romská populace, která je v našem 
městě dnes, zde bude i nadále a jeho obyvatelé si na to zkrátka 
budou muset zvyknout. Na druhou stranu ale i Romové musí 
pochopit fakt, že není možné jen „natahovat ruku“ směrem k so-
ciálnímu systému. Je tedy zcela jasné, že pochopení bude muset 
být oboustranné.
Respektuji právo občanů na shromažďování a veřejnou prezenta-
ci svých názorů. I to bylo nakonec důvodem k tomu, aby radnice 
k veřejným shromážděním v našem městě svolila, ale akumulace 
dlouhodobě neřešených problémů dává vždy jen prostor nestan-
dardním typům „řešení“, a tak zároveň nemohu souhlasit se zneu-
žíváním nešťastných tragédií k podněcování jakýchkoli nenávist-
ných útoků, a to z jakékoli strany. Takovéto útoky totiž vždy jen 
následně přispívají ke zhoršení stávající situace, resp. ke zvyšová-
ní napětí v celé společnosti, případně pak k podněcování dalších 
podobných útoků, které samozřejmě v žádném případě nevedou 
(ani nemohou vést) k jakémukoli konstruktivnímu řešení. 
Měsíc plný mediálních tlaků a reakcí na sociálních sítích jak 
na mou osobu, tak na další pracovníky městského úřadu, které 
následovaly od prvního ohlášení této akce a jejího následného 
zákazu ze strany města, mne přesvědčily o vysoké citlivosti 
této problematiky, která se v pozadí názvu „pietní akce” skrý-
vá.  Proto bych touto cestou velice rád poděkoval většině občanů 
Budišova nad Budišovkou za jejich rozumný přístup – za ne-
přispívání k dalšímu vyhrocování již tak velice napjaté situace.

Ing. Kyncl Rostislav, starosta města

Střípky z radnice
 V polovině června ukončífi rma AC AERO z Oder í stavební 

práce na zahradě Mateřské školy, kde realizuje hřiště a za-
hradu v enviromentálním stylu. Z fotografi e je patrné, že se 
již začínají rýsovat jednotlivé herní prvky, které z počátku 
vypadaly jako kupa neuspořádaně zabetonovaných klacků. 
Nyní již můžeme rozpoznat městečko s radnicí, loď, pláž, 
hrad, indiánskou vesnici a mnoho dalších prvků. Všechny 
herní prvky jsou certifi kované, je na ně použito kvalitní 
akátové a dubové dřevo s dlouhou životností. Veškerá zeleň 
je zasazena, dokončují se terénní úpravy. Z rozpočtu měs-
ta jsme nechali vyměnit plot po pravé straně a opravit dvě 
zahradní chatky. Děti se budou moci na hřišti vydovádět 
ovšem až v září, přes léto necháme zeleň pořádně zakořenit. 
Troufám si tvrdit, že naše školička bude nyní jedna z nej-
pěknějších v širokém okolí.

 U projektu „Rekonstrukce a modernizace veřejných v ob-
cích mikroregionu Moravice“, který je podpořen dotací 
z rozpočtu Regionální rady regionu soudržnosti Moravsko-
slezsko jsme se již konečně přesunuli z fáze přípravy, admi-
nistrace, psaní článků do fáze realizace. Smlouva o poskyt-
nutí dotace je podepsaná oběma stranami. V Budišově 
a Guntramovicích začala fi rma VZS Rychtář z Březové sta-
vební práce již v květnu, v Raduni začnou na začátku červ-
na. Předpokládám, že do konce června budou v Budišově 
hotové chodníky a parkovací plochy. Na závěr se bude po-

kládat asfaltový koberec. V Guntramovicích je již položen 
koberec ke kostelu, je osázena většina zeleně, zbývá opravit 
most, instalovat mobiliář a položit asfaltový koberec okolo 
parčíku. Zde budeme muset vyřešit odvodnění parku polo-
žením žlabů, neboť nám zde stéká voda z hlavní komunika-
ce. Do konce července bychom chtěli mít vše hotové. Zatím 
žádné větší komplikace nenastaly, vše probíhá, tak jak má.

 V termínu od 1. do 4. května se na Budišovsku a Vítkovsku 
uskutečnilo Otevírání turistické sezóny turistické oblasti 
Opavské Slezsko. Bohužel, tak jako vloni nám nepřálo po-
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Rada města
Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb., 
o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, ve znění 
pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané České re-
publiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické osoby vlast-
nící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání občané, kteří 
jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-li tak mezinárodní 
smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, mají právo na neupravený text usne-
sení, který je k dispozici na sekretariátu vedení města, Halaškovo 
náměstí 2, Budišov n/B.išovkou.

dne 14. dubna 2014
(Přítomno všech 5 členů rady města,
další přítomní: MěÚ - Ing. Hana Dlouhá, Miroslava Zatloukalo-
vá, Lesy - Ing. Miroslav Dušek,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města) 
 bere na vědomí zprávu o odpadovém hospodářství za rok í

2013
 schvaluje smlouvu č. OS 201420000273 O zajištění zpětného 

odběru za využití odpadů z obalů a její dodatek č. 1 s fa EKO-
-KOM, a.s. se sídlem Na Pankráci 1685/17 Praha 4

 schvaluje zveřejnění záměru města Budišov n/B. na pronájem 
nebytového prostoru na ul. Partyzánská, č. p. 229, 747 87 Bu-
dišov n/B. – ordinace stomatologa,

 bere na vědomí zprávu o činnosti Komise pro projednávání í
přestupků města Budišov n/B.,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit zprávu o hospodaře-
ní fi rmy Lesy Budišov n/B. s.r.o.,

 schvaluje zveřejnění záměru města na pronájem pozemků 
v majetku města:

o Katastrální území Staré Oldřůvky: 
ppč. 1650/3 TTP o výměře 11 281 m2

ppč. 1650/11 TTP o výměře 5 444 m2

ppč. 1596/2 o výměře 2 704 m2

o Katastrální území Budišov n/B.:
ppč. 1779/1 TTP – část o výměře cca 630 m2

o Katastrální území Podlesí nad Odrou: 
ppč. 113 zahrada 
ppč. 112/3 zahrada části parcel o výměře cca 2 000m2

ppč. 114 zahrada 
ppč. 111 zahrada 

 ruší své usnesení ze dne 11. 3. 2013 č. 629/13 a schvaluje ná-
hradu za přičlenění honebních pozemků následně:
přičlenění do 20 ha…………. 20,- Kč/ha 
přičlenění od 20 ha – 50 ha… 30,- Kč/ha
přičlenění nad 50 ha………... 40,- Kč/ha

 doporučuje zastupitelstvu města schválit převod pozemků 
z majetku města: 

o Katastrální území Podlesí:

ppč. 138/5 ostatní plocha o výměře 2 372 m2

ppč. 138/6 ostatní plocha o výměře 202 m2

ppč. 136 TTP o výměře 838 m2

ppč. 139 ostatní komunikace o výměře 270 m2

ppč. 2267 ostatní komunikace o výměře 422 m2

ppč. 1007/9 ostatní komunikace o výměře 22 m2

ppč. 2607 ostatní plocha – sportoviště a rekr. plocha o výměře 
5 114 m2 za kupní cenu 5,- Kč/m2

o Katastrální území Guntramovice: 
ppč. 220 zast. pl. – zbořeniště o výměře 1 144 m2

ppč. 212 ost. plocha o výměře 221 m2

ppč. 163 ost. plocha - část o výměře 600 m2 za kupní cenu 
117 900,- Kč

o Katastrální území Staré Oldřůvky:
ppč. 82 zahrada o výměře 241 m2 za kupní cenu 5,- Kč/m2

 schvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků z ma-
jetku města:

o Katastrální území Budišov n/B.:
ppč. st. 1171 zast. plocha a nádvoří - pozemek pod stavbou – 
ČOV o výměře 95 m2

ppč. 1114/2 ost. plocha o výměře 1 348 m2

ppč. 1115/4 ost. plocha o výměře 12 m2

ppč. 923/3 ost. plocha o výměře 115 m2 vše areál ČOV Budi-
šov n/B. 
ppč. 136/3 zahrada o výměře 69 m2

 neschvaluje zveřejnění záměru města na převod pozemků 
v majetku města:

o Katastrální území Guntramovice:
ppč. 1551 ost. plocha o výměře 3 447 m2

 schvaluje Dodatek č. 1 k Nájemní smlouvě ze dne 14. 5. 2013 
pro nájemce Lesy Budišov n/B. s.r.o., dle kterého se pronájem 
rozšiřuje o tyto pozemky:

o Katastrální území Podlesí nad Odrou: 
ppč. 851 lesní pozemek o výměře 967 m2, ppč. 936 lesní po-
zemek o výměře 20 728 m2, ppč. 939 lesní pozemek o výměře 
13 353 m2, ppč. 948 lesní pozemek o výměře 37 133 m2, ppč. 
942/1 lesní pozemek o výměře 357 m2, ppč. 942/2 lesní pozemek 
o výměře 2 089 m2, ppč. 2459 lesní pozemek o výměře 2 109 m2,
ppč. 2466 lesní pozemek o výměře 43 779 m2, ppč. 2481/1 
lesní pozemek o výměře 1 859 m2, ppč. 2527/2 lesní po-
zemek o výměře 56 641 m2, ppč. 2527/3 lesní pozemek 
o výměře 802 m2, ppč. 2554 lesní pozemek o výměře 
10 485 m2, ppč. 2563/5 lesní pozemek o výměře 1 137 
m2, ppč. 2563/3 lesní pozemek o výměře 19 126 m2, ppč. 
2563/4 lesní pozemek o výměře 4 595 m2, ppč. 2566/4 les-
ní pozemek o výměře 11 309 m2, ppč. 2566/5 lesní pozemek 
o výměře 21 215 m2, ppč. 2566/6 lesní pozemek o výmě-
ře 252 m2, ppč. 2568/2 lesní pozemek o výměře 48 768 m2,
ppč. 2572 lesní pozemek o výměře 1 010 m2, ppč. 2657 lesní 

časí. Páteční program křest desky Zpívající břidlice a kon-
cert kapely Květy byl přesunut do klubu Šatlava. Sobotní 
výlet k břidlicovému dolu ve Starých Oldřůvkách byl zru-
šen úplně. Příští rok nám snad počasí bude přát a budeme 
moct představit turistů krásy Budišova a okolí.

 Návštěvníkům lesoparku jistě neuniklo, že v dubnu pro-
běhla demolice budovy amfi teátru. Demolice byla fi nan-
covaná z rozpočtu města. Nyní již můžeme jen s nostalgií 
vzpomínat na letní restauraci, amfi teátr, Letnice v parku. 
Nikoho z nás demolice netěší, ale kdo viděl, v jakém stavu 
se nacházely budovy, jistě uzná, že nebylo zbytí.

 Ve městě a v místních částech jste si mohli všimnout nových 

poutačů a odpočívadel. Ve městě byly pořízeny poutače 
a odpočívadla v rámci dotace Venkovského mikroregionu 
Moravice a zbytek šlo z rozpočtu města. Autorem návrhu je 
pan Lumír Moučka, každá poutací cedule má jinou grafi ku 
a barevné provedení. Jistě některé napadlo, proč zrovna ta ne-
praktická bílá barva. Autor se tím chtěl odlišit od klasických 
poutačů, sladit vše barevně s projektem Dědictví břidlice ve 
Vítkově a Krajinou břidlice, které také projektoval. Bílá má 
připomínat břízy na břidlicových haldách, opracování dře-
věných konstrukcí je záměrně hrubé. Časem bychom chtěli 
stříšky poutačů pokrýt pro nás tradičním materiálem břidlicí.

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města
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pozemek o výměře 204 m2, ppč. 2558 lesní pozemek o výměřeýý
125 m2, ppč. 2689/4 lesní pozemek o výměře 1 778 m2, ppč.
2689/5 lesní pozemek o výměře 709 m2, ppč. 2689/6 lesní 
pozemek o výměře 916 m2, ppč. 2743 lesní pozemek o vý-
měře 14 464 m2, ppč. 2840 ostatní plocha o výměře 97 m2,
ppč. 2850 TTP o výměře 772 m2, ppč. 2862 TTP o výměře 
430 m2, ppč. 2863 TTP o výměře 2 345 m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Smlouvu o služeb-t
nosti inženýrské sítě ve prospěch oprávněného - Telefónica 
Czech Republic, a.s. - k částem pozemků ppč. 2584/1, 3566/16, 
2313/1 a 3566/1 - služebnost inženýrské sítě spočívající ve zří-
zení, provozování, údržby a opravách podzemního a nadzem-
ního komunikačního vedení veřejné komunikační sítě,

 schvaluje termín zápisu dětí do Mateřské školy Budišov 
n/B., okres Opava, příspěvková organizace pro školní rok 
2014/2015 na 29. 4. 2014,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit Smlouvu o fi nan-t
cování mezi městem Budišov nad Budišovkou a Venkovským 
mikroregionem Moravice a pověřit starostu města podpisem t
smlouvy,

 schvaluje Smlouvu o partnerství mezi statutárním městem 
Opava a městem Budišov n/B. a pověřuje starostu města pod-
pisem smlouvy,

 schvaluje výši fi nančních příspěvků neziskovým organizacím 
na rok 2014 ve smyslu zákona o obcích:
TJ Spartak 25 000,- Kč – přeprava mládežnických družstev 
Český svaz včelařů Budišov n/B. 10 000,- Kč 
Junior Motocross Budišov n/B. 8 000,- Kč 
OS Starooldřůvané  20 000,- Kč 
Svaz tělesně postižených Budišov n/B. 20 000,- Kč 
Kynologický svaz Budišov n/B. 20 000,- Kč 
OS Klub rodičů a přátel školy Budišov n/B. 20 000,-Kč
Klub vojenské historie St. Oldřůvky 20 000,- Kč 
Základní škola Budišov n/B. 8 400,- Kč 
Automotoklub Budišov n/B. 30 000,- Kč 
Motocross Team Budišov n/B. 8 000,- Kč 
AVZO Budišov n/B. 10 000,- Kč 

 schvaluje smlouvu o poskytnutí fi nančního příspěvku pro jed-
notlivé neziskové organizace uvedené v tomto usnesení a po-
věřuje starostu města podpisem smluv o poskytnutí fi nanč-
ního příspěvku z rozpočtu města s jednotlivými neziskovými 
organizacemi,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit účelovou dotaci na 
činnost TJ Spartak Budišov n/B. na rok 2014 ve výši 235 000,- 
Kč

 schvaluje přijetí fi nančního daru ve výši 20 000,- Kč Mateřské 
škole Budišov n/B., příspěvkové organizaci. Finanční dar bude 
použit pouze k výkonu činnosti, pro kterou byla příspěvková 
organizace zřízena,

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 18 ve výda-
jové části rozpočtu o částku 20 000,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
3722 – 5169 – Ostatní služby j.n. -20 000,- Kč 
3723 – 5138 – Nákup zboží (za účelem dalšího prodeje) 
+20 000,- Kč 

 doporučuje zastupitelstvu města schválit zprávu o činnosti 
Městské policie Budišov n/B. za rok 2013,

 schvaluje Systém náležité péče pro rok 2014 fa Lesy Budišov 
n/B. s.r.o. 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 17 v příjmo-
vé a výdajové části rozpočtu o částku 363 000,- Kč 

o v příjmové části rozpočtu
6171 - 2111 – Příjmy z poskytovaných služeb a výrobků 
+363 000,- Kč 

o ve výdajové části rozpočtu 
6171 – 5172 – Programové vybavení +31 000,- Kč 
6171 – 5137 – Drobný dlouhodobý hmotný majetek 
+68 000,- Kč 
6171 – 5139 – Nákup materiálu j.n. +20 000,- Kč 
6171 – 5169 – Nákup ostatních služeb j.n. +60 000,- Kč 
6171 – 5171 – Opravy a udržování +20 000,- Kč 
6310– 5362 – Platby daní a poplatků státnímu rozpočtu 
+164 000,- Kč 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 19 ve výda-
jové části rozpočtu ve výši 150 000,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -150 000,- Kč 

o ve výdajové části rozpočtu 
3149– 5331 – Neinvestiční příspěvky zřízeným přísp. organi-
zacím +150 000,- Kč 

 neschvaluje přijetí trvale nepotřebného movitého majetku - 
Rekreační chata I. - 4 ks, nabízený organizací Technické služ-
by města Budišov n/B., p. o. zřizovateli, schvaluje organizaci 
Technické služby města Budišov n/B., p. o. odprodej trvale ne-
potřebného movitého majetku svěřeného do správy - Rekreač-
ní chata I. – 4 ks dle přiložené kupní smlouvy, a to minimálně 
za cenu dle znaleckého posudku + poměrné náklady na znalec-
ký posudek a ukládá řediteli Technických služeb města Budi-á
šov n/B., p, o. realizovat nabídkové řízení obálkovou metodou,

 schvaluje spol. TEMPO, obchodní družstvo, které v Budišově 
n/B. provozuje prodejny potravin TUTY a JO umístění znaku 
města Budišov n/B. na svých webových stránkách v připravo-
vané partnerské sekci a rovněž na úvodní stránce své webové 
prezentace,

 schvaluje Smlouvu o uzavření budoucí smlouvy o zřízení 
věcného břemene a smlouvu o právu provést stavbu č. IP-12-
8014329/3, Budišov n/B., parc. č. 620/12, přípojka vNN pro 
oprávněného ČEZ Distribuce, a.s. Věcným břemenem bude 
zatížen pozemek ppč. 619/6 ost. plocha a ppč. 602/8 TTP, k.ú. 
Budišov n/B. v rozsahu 150 m2. Věcné břemeno se zřizuje za 
jednorázovou náhradu ve výši 1 210,- Kč. Vyjádření k navrho-
vané stavbě bude obsahovat podmínky dle přílohy. 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 20 ve výda-
jové části rozpočtu ve výši 80 000,- Kč

o ve výdajové části rozpočtu 
6409 – 5901 – Nespecifi kovaná rezerva -80 000,- Kč 

o ve výdajové části rozpočtu 
6409 – 5229 – Ostatní neinv. transfery nezisk. organizacím 
+80 000,- Kč 

 doporučuje zastupitelstvu města schválit odkoupení zařízení 
pizzerie za cenu 150 tis. Kč. Nebytový prostor bude pronajat 
včetně odkoupeného zařízení. Jeho cena a odpisová hodnota 
bude zakalkulována do nájmu,

dne 30. dubna 2014
(Přítomno všech 5 členů rady města,
jednání řídil Ing. Rostislav Kyncl, starosta města)
 bere na vědomí výsledek výběrového řízení na stavební práce 

v rámci projektu „Dětské hřiště – zahrada v přírodním stylu 
při MŠ Budišov nad Budišovkou“ a pověřuje starostu města 
podpisem Smlouvy o dílo s vítěznou fi rmou AC AERO s.r.o., 
Ke Koupališti 944/15a Odry, 742 35, IČ: 28586409,

 schvaluje pronájem nebytových prostor – ordinace stomato-
loga, na ul. Partyzánská č. p. 229 v Budišově n/B., nájemní 
smlouva bude uzavřena od 1. 5. 2014 na dobu neurčitou,

 schvaluje výši dotací na palivo nízko emisního vytápění 
v obytných domech na území města Budišov n/B.

o V. J. – Budišov n/B. – 10 000,- Kč 
o Š. V. - Budišov n/B. – 10 000,- Kč 
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o L. Z. - Budišov n/B. – 10 000,- Kč
 schvaluje vyhlášení výběrového řízení a složení výběrové 

komise na stavební práce v rámci projektu „Stavební úpravy 
objektu č. p. 726 TJ Spartak - Budišov nad Budišovkou“, jme-
nuje komisi pro otevírání obálek ve složení:
Člen: Náhradník:
Ing. Patrik Schramm Ing. Rostislav Kyncl 
Miroslav Švancar Miroslav Pros 
Roman Tyl Stanislav Talla 
a jmenuje komisi pro hodnocení nabídek ve složení: 
Člen Náhradník
Ing. Rostislav Kyncl Ivo Hasala 
Gabriela Roháčová, DiS. Marie Stránská, DiS. 
Radim Němeček Pavel Malec 
Oldřich Pražák Eva Holoušková 
Ing. Patrik Schramm Ing. Hana Dlouhá 

 schvaluje úpravu rozpočtu města pro rok 2014 č. 21 v příjmo-
vé a výdajové části rozpočtu o částku 1 071 637,50 Kč 

o v příjmové části rozpočtu 

0000 - 4223 – Investiční přijaté transfery od regionálních rad 
+1 071 637,50 Kč 

o ve výdajové části rozpočtu 
2169 – 6121 – Budovy, haly a stavby +1 071 637,50 Kč 

 schvaluje zveřejnění záměru města na výpůjčku nemovitostí 
v majetku města:

o Katastrální území Budišov n/B.:
dům č. p. 185 na ppč. st. 253 
ppč. st. 253 zastavěná plocha o výměře 104 m2

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přijetí neinvestiční 
dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje pro rok 2014 na 
zabezpečení akceschopnosti jednotky sboru dobrovolných ha-
sičů kategorie II. města Budišov n/B. v celkové výši 120 000,- 
Kč,

 doporučuje zastupitelstvu města schválit přijetí neinvestič-
ní dotace z rozpočtu Moravskoslezského kraje pro rok 2014 
na zabezpečení akceschopnosti jednotky sboru dobrovol-
ných hasičů kategorie II. města Budišov n/B. v celkové výši 
50 000,- Kč.

Zastupitelstvo města
Text usnesení byl upraven v souladu se zákonem č. 101/2000 
Sb., o ochraně osobních údajů a o změně některých zákonů, 
ve znění pozdějších předpisů. Občané uvedení v § 16 (občané 
České republiky s trvalým bydlištěm na území obce a fyzické 
osoby vlastnící na území obce nemovitost) a v § 17 (cizí stání 
občané, kteří jsou v obci hlášeni k trvalému pobytu, stanoví-
-li tak mezinárodní smlouva) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích 
(obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, mají právo na
neupravený text usnesení, který je k dispozici na sekretariátu 
vedení města, Halaškovo náměstí 2, Budišov nad Budišovkou.

dne 30. dubna 2014
(Přítomno: 16 členů zastupitelstva města,
omluven: J. Jakel
další přítomní: MěÚ – Ing. H. Dlouhá, G. Roháčová, DiS., 
J. Skalková, M. Zatloukalová)
 schvaluje účetní závěrku Města Budišov nad Budišovkou 

sestavenou k rozvahovému dni 31. 12. 2013,
 schvaluje Závěrečný účet hospodaření Venkovského mi-

kroregionu Moravice za rok 2013 bez výhrad a bere na
vědomí zprávu o přezkoumání hospodaření Venkovského 
mikroregionu Moravice za rok 2013,

 schvaluje Smlouvu o fi nancování mezi městem Budišov 
nad Budišovkou a Venkovským mikroregionem Moravice 
a pověřuje starostu podpisem této smlouvy,

 bere na vědomí informaci o pokračování projektu „Rekon-í
strukce a modernizace veřejných prostranství v obcích Mi-
kroregionu Moravice“,

 schvaluje Zprávu o činnosti Střediska volného času Budi-
šov nad Budišovkou, příspěvková organizace za rok 2013,

 ruší projednání Zprávy o činnosti Městské policie Budišov 
nad Budišovkou za rok 2013 na jednání Zastupitelstva měs-
ta č. 31 a odkládá projednání tohoto materiálu na další jed-
nání zastupitelstva města,

 bere na vědomí Zprávu o činnosti Komise pro projednává-í
ní přestupků města Budišov nad Budišovkou za rok 2013,

 bere na vědomí Zprávu o odpadovém hospodářství města 
Budišov nad Budišovkou za rok 2013,

 schvaluje zadání změny č. 4 Územního plánu města Budi-
šov nad Budišovkou dle předloženého materiálu,

 schvaluje výši dotací na obnovu exteriéru památkově vý-
znamných staveb na území města Budišov nad Budišovkou

pro rok 2014 takto:
o M. K. - celkové náklady 300 210,- Kč, výše dota-

ce – 70 000,- Kč 
o D. H. – celkové náklady 153 100,- Kč, výše dota-

ce  - 45 000,- Kč
o V. M. – celkové náklady 98 694,-Kč, výše dotace 

– 30 000,- Kč
 schvaluje odpis nedobytných pohledávek v celkové výši 

59 397,- Kč,
 schvaluje Smlouvu o služebnosti inženýrské sítě ve pro-

spěch oprávněného - Telefónica Czech Republic, a.s. - 
k částem pozemků ppč. 2584/1, 3566/16, 2313/1 a 3566/1, 
- služebnost inženýrské sítě spočívající ve zřízení, provozo-
vání, údržby a opravách podzemního a nadzemního komu-
nikačního vedení veřejné komunikační sítě,

 ruší své usnesení ze dne 17. 4. 2013 č. 12. b) a í schvaluje
vykoupení pozemku - část ppč. 602/32 o výměře cca 2 800 
m2, k. ú. Budišov nad Budišovkou, od pana Petra Vimmera 
za kupní cenu ve výši 40,- Kč/m2,

 schvaluje vykoupení pozemků do majetku města
o Katastrální území Staré Oldřůvky: 

ppč. 96/2 ostatní plocha - ost. komunikace o výměře 62 m2 za 
kupní cenu 5,- Kč/m2 od prodávajícího - manželé M. a H. Z.
ppč. 78/2 ostatní plocha - ost. komunikace o výměře 1 m2

za kupní cenu 5,- Kč/m2 od prodávajícího  - manželé Ing. 
M. a P. B.

 schvaluje, že poplatníkem daně z nabyté nemovité věci 
bude kupující, tj. Město Budišov nad Bud., a pověřuje pod-
pisem smlouvy starostu města,

 schvaluje převod pozemků z majetku města:
o Katastrální území Podlesí nad Odrou:

ppč. 121/1 TTP – část o výměře cca 350 m2 panu J. V. za 
kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 180/3 zahrada o výměře 138 m2 manželům L. a M. A. 
za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 138/5 ostatní plocha o výměře 2 372 m2

ppč. 138/6 ostatní plocha o výměře 202 m2

ppč. 136  TTP o výměře 838 m2

ppč. 139 ostatní komunikace o výměře 270 m2

ppč. 2267 ostatní komunikace o výměře 422 m2

ppč. 1007/9  ostatní komunikace o výměře 22 m2

za kupní cenu 5,- Kč/m2
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a schvaluje odložení projednání prodeje této ppč. 2607 
ostatní plocha – sportoviště a rekr. plocha o výměře 5 114 m2

panu V. D. na další jednání zastupitelstva města,
 schvaluje převod pozemků z majetku města

o Katastrální území Guntramovice:
ppč. 83 TTP o výměře 381 m2 panu J. D. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

ppč. 84 zahrada o výměře 215 m2 panu J. D. za kupní cenu 
21,- Kč/m2

ppč. 220 zast. pl. – zbořeniště o výměře 1 144 m2

ppč. 212 ost. - plocha o výměře 221 m2

ppč. 163 ost. plocha - část o výměře 60 0 m2 panu J. D. za 
kupní cenu 117 900,- Kč
ppč. 539 ost. plocha část o výměře cca 150 m2 panu A. N. 
a paní N. L. – každému k 1/2 za kupní cenu 21,- Kč/m2

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 3566/2 ost. plocha část o výměře cca 200 m2 paní M. T. 
za kupní cenu 42,- Kč/m2

ppč. st. 802 zast. plocha o výměře 21 m2 paní K. B. za kupní 
cenu 75,- Kč/m2

 neschvaluje převod pozemků z majetku města ppč. 3403 
zahrada o výměře 6 140 m2 panu P. O., 

 schvaluje převod pozemků z majetku města
o Katastrální území Staré Oldřůvky:

ppč. 2211/3 vodní plocha
- díl „b1“ o výměře 39 m2 manželům M. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

- díl „d1“ o výměře 21 m2 manželům B. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

- díl „e1“ o výměře 3 m2 manželům Z. za kupní cenu 5,- Kč/
m2

ppč. 81 zahrada o výměře 80 m2 manželům B. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

ppč. st. 141 zbořeniště  - část o výměře cca 120 m2

- díl „s2“ o výměře 84 m2 manželům B. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

- díl „t1“ o výměře 30 m2 manželům Z. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

ppč. st. 153 zbořeniště - díl „w3“ o výměře 95 m2 manželům 
B. za kupní cenu 5,-Kč/m2

ppč. 2255/3 ost. plocha 
- díl „a4“ o výměře 8 m2 manželům B. za kupní cenu 5,- Kč/
m2

- díl „c4“ o výměře 246 m2 manželům Z. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

ppč. 2255/4 ost. plocha - díl „y3“ o výměře 67 m2 manželům 
B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2255/5 ost. plocha - díl „t3“ o výměře 465 m2 manže-
lům B. za kupní cenu 5,-Kč/m2

ppč. 2255/6 ost. plocha - díl „r3“ o výměře 292 m2 manže-
lům B. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2161/2 ost. plocha
 - díl „a3“ o výměře 205 m2 panu P. a R. O. (každému k 1/2) 
za kupní cenu 5,- Kč/m2

- díl „y2“+“w““+“z2“ o výměře 198 m2 manželům Z. za 
kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 2254 ost. plocha -  díl „q4“ o výměře 24 m2 manželům 
Z. za kupní cenu 5,- K/m2

ppč. 2262 ost. plocha
- díl „h3“+“j3“ o výměře 95 m2 panu P. a R. O. (každému 
k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

- díl „e3“+“g3“ o výměře 50 m2 manželům Z. za kupní cenu 
5,- Kč/m2

ppč. 2255/1 ost. plocha - díl „c4“ o výměře 265 m2 manže-

lům Z. za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 97 TTP - díl „d3“ o výměře 233 m2 manželům Z. za 
kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 98 zahrada - díl „n3“ o výměře 630 m2 panu P. a R. O. 
(každému k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 99 zahrada o výměře 96 m2 panu P. a R. O. (každému 
k 1/2) za kupní cenu 5,- Kč/m2

ppč. 82 zahrada o výměře 241 m2 manželům J. a L. D. za 
kupní cenu 5,- Kč/m2

 neschvaluje odprodej pozemků z majetku města:
o Katastrální území Guntramovice:

ppč. st. 86 zast. plocha 
ppč. 485 zahrada
ppč. 194 ost. pl. - komunikace
ppč. 1551 ost. plocha 

o Katastrální území Podlesí:
ppč.: 262/2, 262/4, 262/5, st. 49, st. 50, st. 146, 248, 
251, 253/4, 255, 256, 257, 263, 264, 2164, 2256, 2263/5, 
2263/18, 2263/19, 2263/20, 2693, 2694, 2698,
ppč. 11/2 ostatní plocha

o Katastrální území Budišov nad Budišovkou:
ppč. 768/1 TTP o výměře cca 1 740 m2

 neschvaluje nové projednání žádosti o odprodej části po-
zemku  ppč. 539 v k.ú. Guntramovice na základě požadav-
ku paní M. Sch., a trvá na svém usnesení č. 4. a) ze dne 
4. 9. 2013,

 schvaluje poskytnutí účelové dotace na činnost TJ Spartak Bu-
dišov nad Budišovkou na rok 2014 ve výši 235 000 Kč z roz-
počtu města, schvaluje Smlouvu o poskytnutí účelové dotace 
TJ Spartak Budišov nad Budišovkou na rok 2014 ve výši 235 
000 Kč a pověřuje starostu města podpisem smlouvy,

 schvaluje zvolení nového člena fi nančního výboru - Mgr. 
Ivanu Tomandlovou od 1. 5. 2014,

 schvaluje Plán činnosti fi nančního výboru na rok 2014,
 schvaluje Plán činnosti kontrolního výboru na rok 2014,
 schvaluje stanovení počtu členů zastupitelstva města pro 

následující volební období 2014 -2018 v souladu s § 67 a 68 
zákona č. 128/2000 Sb., a to počet 15 členů zastupitelstva 
města Budišova nad Budišovkou,

 schvaluje zapojení Města Budišov nad Budišovkou do pro-
gramu Podpory rozvoje pracovních příležitostí na území 
Ústeckého a Moravskoslezského kraje vyhlášené Minister-
stvem pro místní rozvoj vytvořením 3 pracovních míst,

 schvaluje odkoupení zařízení pizzerie za cenu 150 tis. Kč. 
Nebytový prostor bude pronajat včetně odkoupeného zařízení. 
Jeho cena a odpisová hodnota bude zakalkulována do nájmu,

 neschvaluje vykoupení pozemku ppč. 369/1 ost. plocha 
v k.ú. Budišov nad Budišovkou do majetku města,

 schvaluje přijetí neinvestiční dotace z rozpočtu Moravsko-
slezského kraje pro rok 2014 na zabezpečení akceschopnos-
ti jednotky sboru dobrovolných hasičů kategorie II. města 
Budišov nad Budišovkou v celkové výši 120 000,- Kč,

 schvaluje přijetí neinvestiční dotace z rozpočtu Moravsko-
slezského kraje pro rok 2014 na zabezpečení akceschopnos-
ti jednotky sboru dobrovolných hasičů kategorie II. města 
Budišov nad Budišovkou v celkové výši 50 000,- Kč,

 neschvaluje úplatný převod pozemků parcel č.: 3619, 
202/1, 202/2, 205, 206/3, 3620, 3624, 3625, 3629 , k.ú. 
Budišov nad Budišovkou do majetku města, schvaluje bez-
úplatný převod pozemků parcel č.: 3619, 202/1, 202/2, 205, 
206/3, 3620, 3624, 3625, 3629 v k.ú. Budišov nad Budišov-
kou do majetku města z důvodu veřejného zájmu – jedná se 
o veřejná prostranství a chodníky v Budišově nad Budišov-
kou sloužící široké veřejnosti.
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Postup při prodeji nebo zakoupení nemovitosti
S realitní kanceláří, nebo raději bez RK?  
Proč využívat profesionální realitní kancelář?
To je pro mnohé dilema. Zvláště když ve schránce najdete le-
ták: 
„Koupím byt v této lokalitě, platím hotově.“
Zajásáte v naději, že máte kupce, a on se zatím ze soukromé 
osoby vylíhne realitní makléř. 
Takhle tedy opravdu ne !y p
Takto profesionálové nepracují. Leták profesionální realitní 
kanceláře obsahuje kromě věcného sdělení také jméno a pří-
jmení makléře, telefonní číslo, e-mailovou adresu a kontakt 
na konkrétní realitní kancelář.  Klient má přece právo vědět, 
s kým má tu čest, komu se svěří s momentální životní situací, 
kdo mu pomůže s významným krokem, jímž koupě či prodej 
nemovitosti bezesporu jsou. Jedná se o velké fi nanční částky, 
proto buďte obezřetní.
Pokud dospějete k rozhodnutí prodat nemovitost, zajisté využi-
jete všech možností, jak to ostatním sdělit.  V tisíciletí technic-
kého pokroku však asi nebudete běhat dům od domu, ale podá-
te si přes internet inzerát, který si přečte spousta lidí.  Není to 
ale tak jednoduché, jak si spousta lidí myslí.  Na tento inzerát 
vám stejně zavolají v prvním týdnu jen realitní makléři, proto-
že existují placené programy, které automaticky každý den vy-
hledávají nově vložené inzeráty a tato inzerce chodí přímo do 
počítače na e-mail realitním makléřům.  Profesionální realitní 
kanceláře se tím netají, ba naopak informují o těchto krocích 
své klienty. Makléři profesionálních realitních kanceláří mají 
možnost inzerovat na cca 15 až 20 realitních serverech najed-
nou, logicky tedy tyto  realitní kanceláře osloví mnohonásobně 
více poptávajících klientů (těch vážných zájemců)  a  tím pá-
dem přivedou prodávajícím více kupujících.
A co cena?  Máte v tomto důležitém bodu jasno? S vlastní ne-
movitostí totiž býváme citově svázáni, proto obvykle objekt 
nadhodnotíme, abychom ho vzápětí postupným zlevňováním
znehodnotili, což na klienta působí nedůvěryhodně. Někdy na-
opak nemovitost podhodnotíme ze strachu, že ji neprodáme.
I tady si lépe poradí zkušená realitní kancelář a její realitní 
makléř.  Jeho pohled je odosobněný a díky schopnosti provést 
STA (srovnávací tržní analýzu) je tento pohled i objektivnější. 
Statistiky napovídají, že s pomocí realitní kanceláře se nemo-

vitosti prodávají s cenou o 15 až 20 % vyšší, což dělá u nemo-
vitosti např. za 1.000.000 Kč částku o 150.000 Kč až 200.000 
Kč vyšší. 
Jakmile inzerujete na více portálech současně, logicky se vám 
ozve více lidí.  Sami však nezvládnete se všemi komunikovat 
ani plánovat prohlídky, je tedy rozumnější i tento krok svě-
řit profesionálům, tedy zprostředkovateli či realitní kanceláři, 
která současně prověří klienta či zájemce kupujícího, zda vů-
bec fi nančně na tuto vaši nemovitost dosáhne, zda není v regis-
trech a podobně.
Pokud se objeví vážný zájemce, je třeba vypracovat rezervační 
smlouvu, kupní smlouvy a smlouvy o správě fi nančních pro-
středků, kde je nastíněna posloupnost rozesílání fi nančních 
obnosů z advokátní úschovy včas na správná místa.  Mimo-
chodem advokátní úschova a vypracování smluv právníkem je 
u seriózních a profesionálních realitních kanceláří součástí kli-
entského servisu.  Pokud tyto služby vyhledáte bez spoluprá-
ce s realitní kanceláří, zaplatíte za přípravu těchto dokumentů 
nemalé fi nanční částky.
Pak už zbývá smlouvu dopravit na katastr nemovitostí spolu 
s žádostí o provedení vkladu nového vlastníka,  což trvá nyní 
od 01.01.2014 po novele občanského zákoníku,  včetně pře-
pisu nemovitosti na nového vlastníka  přibližně  20 až 30 dní.
Poté následuje předávka bytu kupujícímu, příprava znaleckého 
posudku pro vystavení daňového přiznání, zajištění daňového 
přiznání a požádání advokáta o uvolnění posledních fi nančních 
prostředků z advokátní úschovy na účet fi nančního úřadu.
Ještě si někteří z vás troufnete sami prodat nemovitost?
Pokud ano, tak vám popřeji pevné nervy, trpělivost a trochu 
štěstí. Pro ostatní, kteří množství zdánlivě jednoduchých kroků 
raději přenechají zkušenějším odborníkům a profesionálům, 
mám několik dobře míněných rad na závěr:

- spolupracujte pouze s jednou realitní kanceláří, vyhnete 
se zmatkům vznikajícím v rozdílnosti nastavených cen, 
provizí a celkové nezvládnutelnosti plynoucí z velkého 
množství zainteresovaných lidí,

- volte známou značku a profesionální společnost s dlou-
holetou tradicí a s bohatými zkušenostmi,

- vyberte si realitní kancelář spolupracující s nezávislým 
právníkem (pro zajištění objektivity),

Den požární bezpečnosti 13. června 2014
Česká asociace hasičských důstojníků vyhlašuje již tradiční Den
požární bezpečnosti. Vyhlášené datum není náhodné, jedná se 
o pátek, na nějž připadá 13. den v měsíci, což bude v letošním 
roce 13. června. Cílem této akce je účinným způsobem
propagovat požární ochranu formou preventivně výchovné
činnosti směřující k předcházení vzniku požárů, poukazovat 
na činnosti a chování způsobující požáry a také na to, jak se 
chovat v případě vzniku mimořádné události. Součástí akce 
by mělo být rovněž seznámení občanů s možnostmi eliminace 
následků případného požáru a to např. instalací jednoduchých 
technických zařízení ke včasnému zjištění a ohlášení vzniku 
požáru nebo úniku plynu.
V rámci této akce dne 12. 6. 2014 v 9:00 proběhne Mezinárodní 
taktické cvičení jednotek požární ochrany České republiky
a Polské republiky na státním zámku Hradec nad Moravicí a to 
na „Bílém zámku“.

V rámci Dne požární bezpečnosti bude na požárních stanicích 
Hasičského záchranného sboru Moravskoslezského kraje 
Územní odbor Opava v Opavě, Hlučíně a Vítkově probíhat 
„Den otevřených dveří“ v čase od 09:00 hod. do 14:00 hod. 
Návštěvníkům bude předvedena hasičská technika a pro děti 
budou společně s „Dráčkem Hasíkem“ připraveny soutěže 
a sladké odměny.
Dobrovolní hasiči rovněž připravují zajímavé akce a to JSDH 
Hradec nad Moravicí dne 13. 6. 2014 od 9:00 do 12:00 hod. 
připravuje program pro základní školy a od 14:00 statické 
a dynamické ukázky požární techniky a soutěže pro širokou 
veřejnost.
JSDH Hrabyně pořádá v době od 8:00 do 12:00 hod. na své 
stanici statické ukázky požární techniky, prohlídku stanice 
a soutěže pro děti. plk. Ing. Kamil Pastuszek
 ředitel HZS MSK ÚO Opava
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Dobrodružství v polsko – českých stopách

Jak již název vypovídá, tato akce byla dalším společným pro-
jektem s naším přeshraničním partnerem – Powiatem Glubc-
zyckim. Tentokráte ovšem žadatelem o dotaci a organizátorem 
byl Powiat (český ekvivalent je okresní úřad). Město Budišov 
zastupovalo 35 osob: zástupci vedení města, zastupitelé, zá-
stupci příspěvkových organizací (ZŠ, Technické služby, SVČ, 
MP a Domov Letokruhy) a zájmových organizací (KRPŠ, TJ 
Spartak, STP, zahrádkáři aj.). Hlavním cílem projektu bylo pro-
hloubit stávající přeshraniční spolupráci, více se navzájem sblí-
žit, poznat typická jídla místní kuchyně a dát možnost zástup-
cům Budišova poznat historické památky opolského Slezska. 

Výlet do Polska byl dvoudenní a uskutečnil se 24. a 25. 5. 
2014. V sobotu ráno jsme zhlédli náměstí v Krnově a poté jsme 
se přemístili do Hlubčič, kde nás v místním muzeu přivítala 
paní místostarostka Powiatu a společně jsme si prohlédli nově 
zrekonstruované muzeum. Kdo chtěl, mohl vystoupat 155
schodů na radniční věž a prohlédnout si z výšky město a jeho 
okolí. Tím byla dopolední část programu vyčerpána a jeli jsme 
se ubytovat do kempu v Petrovicích. Odpoledne a večer jsme 
trávili převážně ochutnáváním českých a hlavně polských jí-
del. My jsme si s sebou přivezli z Budišova zelňačku, hovězí 
guláš, skvělé moravské koláče, které napekla paní M. Pražá-
ková, a na místě děvčata z KRPŠ připravovala bramboráky 
a koblihy, které můžeme ochutnat vždy na jejich akcích v Bu-

- navažte spolupráci se společností, která nabízí komplex-
ní servis, nejen inzerci a přípravu kupních smluv (ad-
vokátní služby, fi nancování, daňová přiznání, znalecké 
posudky, … atd.). 

Samozřejmostí při uzavření celého obchodního případu by z j p z p p y
měly být následující dílčí služby:y ý j ž y

- bezplatné realitní a fi nanční poradenství
- pomoc s fi nancováním a příprava fi nančních toků
- reklama a inzerce (web servery, noviny, časopisy, plach-

ty, letáky, e-maily,  facebook, … atd.) 
- příprava smluv a žádosti o vklad nového vlastníka na KN
- zajištění znaleckého posudku a daňového přiznání pro 

FÚ
- možnost úschovy fi nančních prostředků formou depozit-

ního účtu

- případně zdarma advokátní úschova, nebo placená
- možnost zajištění bankovní úschovy nebo notářské

úschovy
- zastoupení klienta v jednání s úřady apod.

Pokud si sami netroufnete na výše popsaný prodej nebo nákup
nemovitosti, tak to vůbec nevadí, jsou tady naštěstí odborníci
a profesionálové, kteří dělají svoji práci ve prospěch a ochranu 
klienta a to jak prodávajícího tak kupujícího.  Vyhnete se tak 
zbytečným komplikacím, které můžou při prodeji nebo zakou-
pení nemovitosti nastat.
V příštím zpravodaji vás budeme informovat o zákonných 
úpravách, které sebou přináší Nový občanský zákoník s jeho 
platností od  01.01.2014.
Hladký průběh při uzavření prodeje či nákupu nemovitosti  …
to  je vaše cesta k domovu.

Redakční článek agentury CENTURY 21 JOL-K REALITY
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dišově, a víme, že nezklamou. Polskou kuchyň, typickou pro 
zdejší oblast, nám připravily 4 místní kuchařky, které byly také 
účastnicemi projektu. Ochutnali jsme např. žurek, pirohy s tva-
rohem, boršč, bramborový salát, vepřový guláš, kluzky. Nevím 
jak všem ostatním, alespoň mně polská jídla velice chutnala.
Do přípravy jídel se společně zapojili i ostatní přítomní. Večer 
jsme všichni poseděli u ohniště, ochutnali grilovaná masa, vy-
zkoušeli i polské pivo a společně se pobavili.
Nedělní program byl také pestrý, dopoledne nás čekala prohlíd-
ka zámku v Mošně (nejkrásnější a nejznámější zámek na území 
Slezska) s parkem, který někteří nazývají pro svůj vzhled „pol-
ský Disneyland“. Dále jsme navštívili Muzeum opolské vsi. Je 
to jediné muzeem v přírodě v Opolském vojvodství. Na rozloze 
10 ha se nachází 60 objektů ze 17. – 19. století. K vidění jsou 

například chalupy, stodoly, sýpky, kostel, vodní mlýn, kovárna, 
škola nebo větrné mlýny. Budovy jsou vybaveny autentickým 
nábytkem, nástroji a nářadím. Díky tomu je expozice věrným 
obrazem dávné slezské vesnice. Poté jsme se již krátce prošli po 
náměstí v Opoli s alejí hvězd, poob ědvali a vraceli se do kem-
pu. Povečeřeli jsme zbytky ze sobotního vaření a těžší o kilo 
dvě jsme se spokojeně vraceli domů. Všem „účastníkům zájez-
du“ patří dík, že přijali pozvání a přispěli k přátelské a uvolně-
né atmosféře, která panovala po celý víkend. Sekretář Powiatu 
pan Tadeusz Schmidt, který se o nás vzorně staral celý víkend, 
nám ještě slíbil zorganizovat na náklady jejich úřadu výlet do 
Krakova a solných dolů. Můžeme se tak opět těšit na polskou 
pohostinnost.

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města

Dotace v roce 2014
Přináším krátký přehled, jak si na tom stojíme s úspěšností do-
tačních projektů v letošním roce a kdy budou probíhat jejich re-
alizace.
Schválené projekty:
Zahrada SVČ: Středisko volného času získalo dotaci z Místní 
akční skupiny Opavsko ve výši 200 000,- Kč, která bude použita 
na rekonstrukci zahrady SVČ.V rámci projektu bude postaven 
nový plot od řeky Budišovky, posezení s ohništěm, malý lanový 
park, herní sestava, pískoviště, houpačka a venkovní stůl na stol-
ní tenis. Opravená zahrada bude sloužit školní družině i pro uby-
tované. Zahrada se bude rekonstruovat během letních měsíců.
Krajina břidlice: je podpořen dotací z rozpočtu Regionální rady 
regionu soudržnosti Moravskoslezsko ve výši 85% celkových 
nákladů, které činí 5,7 mil. korun. Nyní probíhá výběrové řízení 
na dodavatele. Stavební práce budou zahájeny v létě a na jaře 
2015, by mělo být vše hotovo a připraveno na turistickou sezónu.
Spojme sa rýchlo a moderne: na tento projekt jsme získali dota-
ci z fondu Slovensko - české příhraniční spolupráce. Partnerem 
pro tento projekt je slovenská obec Stráňavy, která se nachází 
poblíž Žiliny. V rámci projetu bude rozšířen kamerový systém 
ve městě o 7 míst, ve středu města budou zřízeny WI-FI hotspo-
ty, bude pořízena interaktivní tabule a videokonferenční systém. 
Celkové náklady činí 1,2 mil. Kč, výše dotace činí 85% nákladů. 
Předpokládaná realizace do konce letošního roku. Rozšíření ka-
merového systému přispěje k větší bezpečnosti ve městě, což při 
dnešní situaci ve městě je jistě plus.
Vybavení učeben fyziky a chemie: zde máme schválenu žádost 
o dotaci ve výši 700 tis. Kč, v rámci projektu bude pořízeno mo-
derní vybavení učeben.
Česko-polské prázdniny: během prázdnin uspořádá SVČ 3 tá-
bory – sportovní, rybářský a adrenalinový společně s polskými 
dětmi. Celkové náklady činí cca 850 tis. Kč, výše dotace 85%.

Čekáme na vyjádření:
Poďme spoločne za kultúrou: zde máme podánu žádost ve fon-
du SK-CZ přeshraniční spolupráce. Náš projekt nebyl vyřazen, 
prošel bodovým hodnocením, je zařazen jako náhradní. Vzhle-
dem k tomu, že jsou to již poslední peníze v tomto plánovacím 
období, čeká se na úspory z jiných projektů, aby mohli být uspo-
kojeni všichni schválení žadatelé. Jen pro připomenutí: tento 
projekt zahrnuje výměnu střešní krytiny KD, nákup vybavení, 
židlí, osvětlení, ozvučení, pořádání společné kulturní akce v cel-
kové výši 2,8 mil. Kč.
Zateplení šaten a výměna oken TJ SPARTAK:K u této stavební 

akce již připravujeme výběrové řízení na dodavatele, o akceptaci 
projektu se bude rozhodovat na konci června. Zde předpokládá-
me schválení a zahájení stavebních prací v nejbližším možném 
termínu. Celkové náklady činí 4,5 mil. Kč.
Hřiště s umělým povrchem: stále nemáme vyjádření z minister-
stva školství, hřiště je navrženo v zadní části bývalého škváro-
vého hřiště.
Zateplení a výměna oken na budově MÚ na Partyzánské ulici: 
podána žádost o dotaci na SFŽP.
Centrální zdroj tepla včetně rozvodů TUV:VV podána žádost na 
SFŽP, na konci června se bude rozhodovat o akceptaci projektu. 
Tento projekt počítá s vybudováním centrálního zdroje tepla na 
dřevní štěpku o výkonu 1,2 MW v areálu TS včetně rozvodů 
tepla. Celkové náklady na stavbu by se měly pohybovat okolo 
16 mil. Kč. Předpokládáme schválení tohoto projektu, zde je 
však nutný souhlas zastupitelstva, zpracování projektové doku-
mentace atd.
Demolice bývalého statku v Guntramovicích: zde máme po-
danou žádost o dotaci v ROP Moravskoslezsko,předpokládané 
celkové náklady 10 mil. Kč.

Zamítnuté projekty:
Oprava autobusové čekárny + výstavba nástupního ostrůvku:
o dotaci jsme žádali v ROP Moravskoslezsko, celkové náklady 
4 mil. Kč. Pokud se nenajde další vhodný dotační titul, pustíme 
se do opravy autobusové čekárny pravděpodobně vlastními sila-
mi, bude záležet na fi nančních možnostech města. Část staveb-
ních prací již provedly naše Technické služby na jaře. Bude to 
souviset s tím, jak budeme úspěšní s dalšími dotačními žádostmi 
a jejich výše spolufi nancování.
DiscGolfPark Budišov nad Budišovkou: o dotaci jsme žádali
na Ministerstvu pro místní rozvoj v Programu obnovy a rozvoje 
venkova, celkové náklady této investice se pohybují v rozmezí 
700 – 800 tis. Kč. Krátce vysvětlím, co je to discgolf a proč je 
hřiště navrženo v lesoparku. Nepředpokládal jsem, že při počtu 
podaných žádostí budeme úspěšní s naší žádostí, tak proto jsem 
o tom prozatím podrobněji neinformoval. K informaci o discgol-
fu jsem přišel čistě náhodou a bylo to v době, kdy se demolovala 
restaurace v parku. Nyní máme lesopark revitalizovaný, zůstalo 
prakticky jen „koupaliště“, ale chtělo by to volný prostor v pěk-
né přírodě posunout někde dál a rozvíjet ho. Za nijak vysokou 
částku by se dal využít chátrající prostor parku, který by tím jistě 
získal nový rozměr. Přispělo by to k dalšímu rozvoji lesoparku 
v budoucnu. 
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3. 4. 2014, 16.30 hod.
Přijato oznámení ženy o fyzickém napadení 
její dospělé dcery. K tomuto mělo dojít ve 
Fulneku okolo 15 hod. O napadení ji dcera 
informovala telefonicky s tím, že matku žá-
dala o pomoc. Věc byla předána Operační-
mu středisku v Ostravě k dalšímu opatření.   
7. 4. 2014, 10.00 hod.
Oznámeno vloupání do objektu v  Guntramovicích. Na uve-
deném místě došlo k odcizení hliníkového žebříku a 4 kusů 
zahradních židlí. Věc byla předána Policii ČR OO Vítkov.
7. 4. 204, 21.30 hod.
Hlídka MP přijala telefonické oznámení o údajném fyzickém 
napadení v jednou z domů na sídlišti v Budišově. Dalším šet-

řením bylo zjištěno, že událost byla smyšlená.    
13. 4. 2014, 18.30 hod.
Řešení přestupku – řezání dřeva motorovou pilou u jednoho 
z domů na sídlišti.
20. 4. 2014,16.15 hod.
Přijato oznámení o úmyslném založení požáru v prostoru za 
restaurací Myslivna. Po příjezdu na místo hlídka zjistila, že na
místě, kde se předtím zdržovaly děti, došlo k zapálení suché 
trávy na rozloze cca 10 metrů čtverečních. Požár se již v době 
přítomnosti hlídky MP dále nešířil. Na místo bylo přivoláno 
SDH Budišov n/Bud. k dalšímu opatření.
23. 4. 2014, 13.30 hod.
Přistižení 2 pachatelů, kteří se vloupali do budovy kina. Ve 
spoluprácí s Policií ČR OO Vítkov později vyšlo najevo, že 

ZPRÁVY MĚSTSKÉ POLICIE

Discgolf je fi nančně nenáročná outdoorová aktivita, kdy cílem 
hry je dostat létající disk z odpaliště do jamky s nejmenším po-
čtem hodů. Na rozdíl od klasického golfu zde potřebujete počá-
teční investici cca 300,- na zakoupení disku, pevné boty a chuť 
se projít v přírodě a zasoutěžit si. Samotná hra již nic nestojí. 
Hřiště by využívali místní občané i turisté, cílem je dostat děti 
a mládež od počítačů a televizorů do přírody, samozřejmě se 
svými rodiči či prarodiči. V lesoparku je navrženo 18jamkové 
hřiště se soutěžními parametry. V republice nyní není větší disc-

golfové hřiště, v našem kraji se nachází nyní 6 hřišť s devíti 
jamkami a plánují se další. Návrh hřiště provedli zdarma profe-
sionální hráči discgolfu. Bližší informace najdete na stránkách 
www.disgolfpark.cz, na webových stránkách města v záložce 
projekty se mohou zájemci podívat na návrh designu DiscGol-y
fParku. Z kraje příštího roku bude možno podat žádost o dotaci 
ve Fondu mikroprojektů v Euroregionu Silesia v rámci CZ-PL 
přeshraniční spolupráce.

Ing. Patrik Schramm, místostarosta města

Schůzky s občany v místních částech
Na konci dubna jsme společně s vedoucí odboru paní Roháčo-
vou, ředitelem TS panem Brodským a jedenkrát i se starostou 
města zúčastnili schůzek s občany v místních částech města. 
Od minulých schůzek se připomínky občanů víceméně nezmě-
nily, drobnosti typu přidání značky, košů či laviček, nátěry, 
změnu jízdního řádu atd. již řešíme. V Guntramovicích a Ol-
dřůvkách by rádi udělali nový chodník podél cesty, což ov-
šem nedovoluje šířka vozovky. Připomínky byly také ke stavu 
komunikací. Ty v majetku města budeme postupně každý rok 
opravovat, ale do komunikací v majetku Správy silnic MSK 
obecní peníze cpát nemůžeme. Momentálně probíhá jednání 
se Správou silnic, ale již dopředu avizovali, že nejsou peníze 
a pokusí se špatný stav komunikací pořešit provizorně „zalátá-
ním“ největších děr, dosypáním recyklátem (a tím nám zavřou 
pusu). Což je jen krátkodobé řešení. Žádnou větší investici do 
silnic na Budišovsku momentálně kraj naplánovánu nemá. 
Pro letošek jsou ve všech obcích naplánovány větší či menší 
investice. V Guntramovicích je v realizaci projekt rekonstruk-
ce veřejného prostranství, dále budeme opravovat schody na 
hřbitov, přidáme jedno světlo na ulici ke kostelu. V Podlesí se 
uskuteční kompletní oprava cesty v horní části obce, na to jsou 
v rozpočtu města vyčleněny fi nanční prostředky. Ve Starých 
Oldřůvkách se blíží ke konci oprava dvou kapliček a začala 
rekonstrukce chodníku od restaurace po bývalý obchod. Tyto 
práce zajišťují pracovníci Technických služeb. Díky mírné 

zimě jsme ušetřili v rozpočtu a mohli jsme se pustit do těchto 
prací. Dále budou ještě přidány 2 sloupy veřejného osvětlení 
u pana Záhumenského a společně se Starooldřůvany se pustí-
me do Parku setkávání. Ve všech místních částech bude upra-
ven terén okolo odpočívadel, budou zde doplněny odpadkové
koše. Samozřejmě se operativně řeší menší opravy propustků,
příkop apod.
Můj názor je, že by bylo dobré zřídit pro další funkční obdo-
bí zastupitelstva osadní výbory, kdy jeho předseda nemusí být 
členem zastupitelstva. Osadní výbor je oprávněn podle zákona
o obcích předkládat orgánům obce návrhy týkající se rozvoje 
části obce a rozpočtu obce a vyjadřovat se k takovým návrhům
nebo k podnětům a připomínkám, které se týkají dotyčné čás-
ti obce nebo které předkládají obecním orgánům občané obce 
s trvalým pobytem v dotyčné části obce. Toto by jistě zlep-
šilo komunikaci mezi jednotlivými obcemi a městem, znali
bychom aktuální potřeby obyvatel místních částí, kteří by si
mohli sami ovlivnit případné investice do místních částí.
Předpokládám, že schůzky s občany místních částí budou i bu-
doucnu pokračovat. Je dobré se jednou ročně sejít a vyslech-
nout názory či připomínky místních obyvatel. Určitě to není 
jen o slibech, ale je potřeba problémy řešit. Samozřejmostí je 
postarat se o základní věci - veřejné osvětlení, zeleň, letní a zim-
ní údržbu komunikací, svoz a možnost třídění odpadů aj. ke spo-
kojenosti všech. Ing. Patrik Schramm, místostarosta města

Úřední hodiny Městského úřadu Budišov nad Budišovkou
Pondělí a středa - úřední hodiny 8,00 - 11,30 h. 12,00 - 17,00 hod.

V neúředních dnech v úterý, čtvrtek 7,30 - 11,30 h., 12,00 - 14,30 a v pátek 7,30 - 11,30 h., 12,00 -13,30 h. je možné vyřídit 
všechny záležitosti jako v úředních dnech, pokud je přítomen příslušný pracovník, nebo ten, který jej zastupuje.
V neúřední dny nemusí být pracovníci přítomni z důvodu školení, vyřizování dotací a úředních záležitostí apod.



Tak teda nevím, jestli školní výlet je ta správná radost, na kte-
rou bych se měla minimálně půl roku těšit. Kdo se však dočkat 
nemůže, jsou žáci, a pokud je pobyt i přes noc… Kdo ví, jak 
dlouho si své aktivity bezstarostně plánovali. Zato pohled ze 
strany organizátora bezstarostný rozhodně není. Noční můra 
začíná zjišťováním počtu účastníků: aby bylo včas zajištěno 
ubytování, aby byly místenky v jednom vagóně, aby třeba 
někdo neodřekl a nemusela se předělávat objednávka… Vít-
kovské nádraží jsem navštívila třikrát, dvakrát jsem musela po 
mylné informaci zaměstnanců přesunout ubytování.
Když už jsme ráno seděli ve vlaku, do poslední minuty chyběla 

Tereza. Kdybych věděla, že je to poslední velký zádrhel, odpus-
tila bych si ten stres. Pak už všechno proběhlo celkem v klidu, 
dokonce i ukolébavku jsem oba večery zvládla do půlnoci. S tím 
asi každý spokojen nebyl, ale chodit ospalý v ruchu velkoměsta 
je pro nás vesničany velmi náročné. A navíc každý rodič očeká-
val, že mu jeho dítko vrátím v původní podobě, sice utrmácené 
a bez peněz, ale plné dojmů a šťastné.  I já tento výlet považuji 
za velmi vydařený a děkuji KRPŠ i MÚ za fi nanční příspěvek, 
kolegyni a jejímu synovi za to, že nás provázeli. Určitě taky 
všem osmákům, za celé tři dny jsem nemusela říct „jak by tady 
bylo krásně…“ A jestli přece jen něco nevyšlo, tak na to se rych-
le zapomene a zůstane jenom to dobré. Mgr. Lenka Galová
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se jednalo o tytéž osoby, které v zimních měsících způsobily 
škodu na zařízení kina a poškodily promítací plátno.  
30. 4. 2014, 9.00 hod.
Vedoucí pracovník Správy městských lesů oznámil podvod-
né jednání občana, který neoprávněně zprostředkovává nákup 

palivového dříví u této organizace a po převzetí fi nanční ho-
tovosti z místa odejde. Podvedený zákazník se poté marně do-
žaduje vydání zakoupeného dřeva. Jelikož se jednalo o opako-
vaný případ, byla o věci informována Policie ČR OO Vítkov,
která události šetří.

Jelikož došlo v uplynulém období k opakovanému podvodné-
mu jednání ze strany muže středního věku, kdy tento zneužil 
důvěřivosti občanů a pod záminkou zprostředkování výhodné-
ho nákupu palivového dříví z nich vylákal fi nanční hotovost, 
žádáme občany o maximální obezřetnost. V případě, že Vás 

tato osoba bude kontaktovat, volejte prosím policii.
Z pochopitelných důvodů zde nemůžeme sdělit jeho přesnou 
totožnost, ale jsme si jisti, že občané Budišova podvodníka
dobře znají. 

Baroň Milan, vedoucí strážník MP   

Výzva městské policie

5. května jsme měli my, žáci 8. třídy, možnost poprvé 
navštívit naše hlavní město Prahu. Na to, aby tento výlet 
proběhl v pořádku, všichni ho přežili ve zdraví a k všeobecné 
spokojenosti, dohlížely paní učitelky Galová a Jakubcová. 
Někteří Prahu již viděli, ale nebránili se výletu během školního 
roku. Kdo by se taky bránil. Všichni jsme se moc těšili. Po 
zjištění, že cesta trvá 5 hodin, se někteří začali těšit méně, ale… 
zvládli jsme to! 
Hned po příjezdu jsme zahlédli pár známých osobností, bohužel 
na autogramy nebyl čas, museli jsme stihnout metro. Přiznávám, 
například já jsem jela metrem poprvé, a byl to úžasný zážitek. 
První den jsme si prohlédli Staroměstské náměstí, Václavské 
náměstí, Pražský orloj nebo Týnský chrám. S naší výbornou 
průvodkyní paní učitelkou Jakubcovou a jejím synem Jiřím jsme 

se dozvěděli hodně zajímavých informací o místě, kde jsme 
zrovna byli. Po příchodu do ubytovny, a i když byla pěkná, jsme 
padli únavou.  Zažili jsme v ní hodně srandy, ale i dobrodružství. 
Opravdu. Zkuste se sprchovat ve sprše bez závěsů a s dveřmi, co 
nejdou zamknout. V této chvíli jsme poznávali pravého přítele. 
Byl to ten, co hlídal venku před dveřmi. Nebo když probíhal boj 
o přežití… našich mobilů kvůli nedostatku zásuvek na pokojích. 
Nejvíce mě ale děsili zvědaví holubi za našimi okny, kteří se 
přišli podívat na návštěvu z Moravy.  
Celé tři dny jsme navštěvovali nejznámější pražské památky. 
Procházeli jsme se po Karlově mostě, vyběhli (někteří to jen 
tak tak vydýchali) na rozhlednu Petřín, nebo si jen tak dali 
pizzu u Pražského orloje. Druhý den, po záhadném úbytku 
holubů za okny hotelu a po zajímavém kuřeti na večeři, jsme 

Výlet 8. třídy do Prahy

Jen si to přečtěte…!

ŠKOLSTVÍ
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24. dubna proběhl v mateřské škole projektový den s názvem 
Den Země – šaty dělají člověka.
Děti celý týden na vycházkách pozorovaly pozitivní a nega-
tivní jevy v přírodě, čistotu a pořádek ve městě a paní učitelky 
jim vhodnou formou vysvětlily nutnost třídění odpadu do ba-
revných kontejnerů.
Tento den se nám velice vydařil, sluníčko svítilo, a proto jsme 
mohli vyrazit do přírody. Každá třída měla svoji trasu a v cíli 

plnila zadané úkoly. Do akce se zapojili také rodiče, a to tím, 
že dětem vyrobili ozdoby na šaty z různých materiálů (korá-
le, náramky, ozdobné knofl íky…). Na chodbě mateřské školy 
z nich byla pěkná výstavka.
Doufáme, že jsme u dětí prohloubily vztah k přírodě a všemu
živému a že budou přiměřeně svému věku pečovat o čistotu ve
svém okolí.

Alena Siažíková – učitelka MŠ

si užili procházku po večerní Praze. Byl to úžasný zážitek. 
Sice jsme občas otestovali odolnost nervů našich paní učitelek, 
ale obstály na výbornou. Cesta zpět domů byla už mnohem 
klidnější, možná proto, že jsme byli hodně unavení. Na tento 
výlet budeme určitě dlouho vzpomínat…

Tímto bych chtěla poděkovat za naši 8. třídu všem, kteří nám 
umožnili prožít nezapomenutelné tři dny v Praze, a hlavně 
pak našim dvěma paním učitelkám, že s námi měly tak velkou 
trpělivost, a doufáme, že si to i ony s námi užily. 

Anna Týnová, žákyně 8.třídy

Den Země v mateřské škole

Dne 15. 4. 2014 nás v naší mateřské škole opět po roce na-
vštívila Policie ČR. Děti si mohly prohlédnout služební auta 
a velkou radost jim samozřejmě udělaly zapnuté sirény a hou-
kačky. Vyzkoušely si náramky a služební terčík na zastavování 
aut. Všechny chlapce nejvíce zajímala pistole a obušek. Poli-
cisté trpělivě odpovídali na všetečné otázky dětí a často se od 
srdce zasmáli. A tak, i když nám počasí vůbec nepřálo, pršelo 
i chumelilo, všichni jsme si to užili a těšíme se na další setkání 
s policií a děkujeme.  Pavla Hasalová – učitelka MŠ

To, že se v mateřské škole v průběhu školního roku pořádají 
různé akce a projektové dny pro děti, ale také pro jejich rodi-
če, je pro veřejnost již známá věc. Ale to, že se rodiče aktiv-
ně zapojí do přípravy nebo organizace akce, už zcela běžné 
není. O to více bychom chtěly poděkovat maminkám, jmeno-
vitě paní I. Rosecké a S. Klapetkové za přípravu občerstve-
ní v podobě výborných koláčků a jablečného štrůdlu na akci 
„Velikonoční tvoření s rodiči“. Také chceme poděkovat panu 
M. Hamáčkovi za to, že nám ochotně přišel ukázat, jak se plete 
pomlázka. Bc. Zdeňka Sventková, MŠ Svatoňovice

Policie v MŠ Poděkování – MŠ
Svatoňovice
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Dne 28. 4. 2014 proběhly na Základní škole a gymnáziu Vít-
kov „Studentské volby do Evropského parlamentu 2014“. 
Pořádány byly ve spolupráci se společností Člověk v tísni, 
která má jako součást vzdělávacího programu „Jeden svět na 
školách“ projekt nazvaný „Kdo jiný?“, zaměřený na podporu 
aktivní účasti mladých lidí v občanské společnosti.
Studentské volby jsou již tradičně od roku 2010 určeny žá-
kům gymnázií, SOŠ a SOU v České republice. Účastní se jich 
středoškolští studenti starší patnácti let, kteří si tentokrát vy-

bírali z 38 politických stran, o kterých se v době konání Stu-
dentských voleb vědělo, že budou kandidovat do Evropského 
parlamentu ve volbách řádných 23. a 24. 5. 2014.
Naše škola tak patří mezi 269 zapojených střed-
ních škol, avšak působnost voleb jsme po konzulta-
ci a se svolením organizátorů rozšířili i na 8. a 9. roč-
níky základní školy a příslušné ročníky víceletého gymná-
zia, které si tak mohly prohloubit své občanské dovednosti 
a vyzkoušet si, co jejich starší spolužáci již několikrát okusi-

Proběhly „Studentské volby 
do Evropského parlamentu 2014“

Vystoupení dětí z naší MŠ pro maminky i širokou veřejnost 
má již dlouholetou  tradici. I letos koncem května se sál zaplnil 
obecenstvem/rodiče, prarodiče, sourozenci…/.
Paní učitelky s dětmi připravily pestrý program - písničky,bás-
níčky, pohybové variace, dramatizace a také vystoupení mažo-
retek. Děti byly natěšené, ale i trošku nervózní. Všechno však 
z nich spadlo s příchodem na jeviště.
Ve svých vystoupeních se vystřídaly nejmladší děti až po před-
školáky. Ukázaly, co všechno jsou schopné zvládnout, a také 

že dovedou překonat trému, která přece jen takové akce pro-
vází.
Vše dobře dopadlo a největší odměnou pro děti i nás učitelky
byl velký zájem veřejnosti a jejich potlesk.
Tímto bychom také chtěly poděkovat za výbornou spolupráci
p. Dvořákovi /ozvučení- hudba/, a panu Jílkovi za natáčení na-
šeho vystoupení.
Tak už se těšíme za rok na shledanou.

učitelka MŠ Věra Kovaříková

Jarní vystoupení dětí MŠ
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Dne 7. 4. 2014 naše zařízení kontaktovalo Ministerstvo práce 
a sociálních věcí s žádostí o spolupráci pro International Social 
Service (ISS) Australia (Mezinárodní sociální služby Austrálie), 
organizaci, která působí ve více než 100 zemích 
po celém světě. Služby této organizace zahrnují 
i pátrání po rodinných příslušnících. 
Koncem měsíce března 2014 se na ISS obrátil 
australský občan pan James Koios společně se 
svou sestrou Letty Rapos, aby našli jakékoliv informace o své 
sestře Vasiliki Koiu, která se narodila mezi 15. – 20. srpnem 
roku 1945 v Řecku. Bezvýsledně po ní intenzivně pátrají od 
roku 2002. Paní Letty svou sestru naposledy viděla v roce 1948, 
tedy v době, kdy v Řecku vypukla civilní válka a situace byla 
velmi nebezpečná. 1. dubna 1948 byly všechny děti z vesnice 
Bapchor, která již neexistuje, shromážděny a rozděleny do sku-
pinek po 10 až 12 dětech s jedním opatrovníkem na skupinku. 
Z vesnice odešly v noci a během dne se skrývaly. Po několika 
dnech došly k jugoslávským hranicím, odkud je vlaky odvezly 
do různých východoevropských zemí. Skupinka, ve které byla 
Vasiliki, byla poslána do České republiky do Dětského domova 
v Budišově nad Budišovkou. Za deset měsíců bylo matce sděle-
no, že Vasiliki zemřela, ale žádný úmrtní list nebyl rodině vysta-
ven. Proto ISS Australia ofi ciálně požádala Českou republiku, 
aby se pokusila vypátrat Vasiliki Koiu nebo jakoukoliv informa-
ci o ní, případně o místě pobytu. 
Na začátku pátrání jsem si naivně myslela, že přeci jenom něco 
objevit musím, ale výsledek mě moc nepotěšil. Požadované in-
formace se mi nepodařilo nalézt. V archivu Dětského domova 
v Budišově nad Budišovkou jsem o počátku existence našeho 
zařízení nenašla vůbec nic, první dokumenty jsou z druhé po-
loviny 50. let minulého století. Místní matrika i farnost a Ar-
chiv města Ostravy žádné informace tohoto typu rovněž nemají, 
o konkrétních osobách už vůbec ne. Během pátrání jsem zjistila, 
že je těžké vůbec něco do roku 1950 dohledat, velký podíl na 

tom měla tehdejší doba. Oslovila jsem i Zemský archiv v Opavě 
a Státní okresní archiv Opava. V jejich badatelně jsem si uvědo-
mila, že zmínek o našem zařízení je opravdu velmi málo, ale 
zjistila jsem, že od roku 1949 (dle kroniky města) v Budišově 
nad Budišovkou fungoval ještě jeden domov, přímo pro řecké 
děti. Existoval cca 3 – 4 roky, v budově dnešního domova dů-
chodců na ulici Dukelská 650. Naše zařízení bylo přes cestu na 
č. p. 636, zřizovatelem byl JNV Ostrava, umístěno zde bylo okolo 
25 dětí z rodin sociálně slabších, sirotci a také děti těžko vycho-
vatelné. Nějaké informace jsem dohledala i na internetu, které 
pro zajímavost rovněž uvádím: „Celkově se naše republika stala 
cílovou stanicí pro téměř 3 900 dětí z Řecka. V blízkém okolí na-
šeho města – v okruhu do 20 km, fungovala v té době 4 obdobná 
zařízení. Domov v Budišově nad Budišovkou byl jedním ze tří 
zařízení v naší republice, který byl určen pro děti od 3 do 6 let. 
Přesné údaje o jménech a datech narození neexistovaly, až poz-
ději se tyto údaje dohledávaly. Většinou ale byly nepřesné, nebo 
prostě datum narození někdo stanovil. Obzvláště u dětí do tří let 
byla identifi kace takřka nemožná, muselo se dát na domněnky 
sourozenců či jiných rodinných příslušníků, nebo obyvatel jedné 
vesnice.“ 
Naše zařízení vzniklo cca před 65 lety v poválečné a zřejmě 
chaotické době, informace z tohoto období prakticky neexistují, 
možná ani nebyly považovány za důležité. Pamětníků je mini-
mum a jména řeckých dětí si zřejmě nikdo nebude pamatovat, 
netušíme, na koho se obrátit...  Proto prosíme všechny občany, 
kteří nám mohou a chtějí sdělit jakékoliv informace k historii 
Dětského domova v Budišově nad Budišovkou i Dětského do-
mova pro řecké děti, aby nás kontaktovali nejlépe osobně nebo 
telefonicky na 556 305 136 nebo písemně na detskydomov@
budisov.cz. Za Vaši iniciativu budeme velmi rádi a i „prosté“ 
vzpomínky nám mohou ledacos napovědět.

Za Dětský domov v Budišově nad Budišovkou
Monika Schrammová

Pátrání v historii
Dětského domova v Budišově nad Budišovkou

li - volební účast. Teda alespoň nanečisto.
Celkový počet oprávněných voličů na naší škole byl 207 (125 
žáků 2. stupně, tj. žáků 8. a 9. roční-
ků a příslušných ročníků víceletého 
gymnázia, a 82 žáků 3. stupně, tj. 
gymnazistů starších 15 let). Celkový 
počet odevzdaných hlasů činil 119 
(67 hlasů žáků 2. stupně, 52 hlasů 
žáků starších 15 let) - hlasovalo tak 
53,6 % žáků základní školy a nižšího 
gymnázia a 63,4 % žáků 3. stupně. 
Volební účast tak mnohonásobně pře-
vyšovala reálnou volební účast z roku 
2009, kdy se voleb do Evropského 
parlamentu v ČR zúčastnilo pouhých 
28,2 % voličů. Platných bylo 66 hlasů 
žáků 2. stupně a všech 52 hlasů žáků 
3. stupně.
Žáci gymnázia starší 15 let nejvíce 
hlasů (12) odevzdali České pirát-
ské straně, která se tak umístila na 
1. místě. Druhý v pořadí se umís-
til Úsvit přímé demokracie Tomia 

Okamury (8 hlasů) a o třetí a čtvrtou příčku se dělila Česká 
strana sociálně demokratická a Křesťanská a demokratická 

unie-Československá strana lidová 
(6 hlasů).
Žáci 2. stupně (tj. 8. a 9. ročníků a pří-
slušných ročníků víceletého gymná-
zia) na první a druhou příčku umís-
tili Českou pirátskou stranu a Úsvit 
přímé demokracie Tomia Okamury 
(shodně 11 hlasů), na třetím místě se 
ocitla strana Moravané s 9 hlasy.
Všem žákům naší školy, kteří se za-
pojili do Studentských voleb, blaho-
přejeme, neboť prokázali, že se chtějí 
stát řádnými občany našeho státu, kte-
rým osud země není lhostejný. A po-
děkování patří také volební komisi 
ve složení Tomáš Vašátko (septima), 
Michaela Konečná (sexta) a Petra 
Švecová (kvinta), která svým bedli-
vým okem dohlížela na řádný průběh 
voleb a pomáhala s jejich organizací.

Mgr. Miroslav Bučánek



Jsme maminky na mateřské dovolené a ten, kdo na mateřské
dovolené byl,  mi dá za pravdu, že starost o malé dítě není ani 
náhodou dovolená, ale 24hodinová starost. Proto jsme přivíta-
ly znovuotevření Baby clubu v DOMEČKU. Těšily jsme se na UU
to, jak se naše děti spolu dorozumí, osmělí, podělí o hračku,
naváží kontakt s cizími dospělými. Také na to, jestli se trošku 
osamostatní od nás maminek. No a my maminky si popovídá-
me u kávičky o svých starostech i radostech s dětmi.
Po pár týdnech se Baby club přestěhoval z DOMEČKU do
ŠATLAVY, která se každou středu úderem 9. hodiny promění YY
v dětský ráj. V tom nechybí krásně barevné stolečky se žid-

ličkami, houpačky, bedny hraček, tunel a největší úspěch má 
bazének s kuličkami. To vše vzniklo díky slečně Mgr. Ivetě 
Stojanové, kterou opravdu práce – hraní – s dětmi baví, a pro éé
děti to je teta Ivetka, která je učí říkanky spojené s pohybem. 
Stihly jsme přivítat i prvního hosta, kterým byla paní Mgr. Si-
mona Novotná, ředitelka školky. Velmi jsme uvítaly všechny 
informace o tom, jak to v naší školce funguje. První květnovou 
středu Teta Ivetka uspořádala bazárek oblečení. Nyní nás čeká 
oslava narozenin, společný výlet vláčkem…
Maminkám nebo tatínkům na mateřské dovolené můžeme ná-
vštěvu Baby clubu jen doporučit. Děti tady vidí, že si mohou hrát 
s menšími či staršími dětmi. Učí se, že se musí podělit o hračku, 
což doma nemusí. Také je to dobrá příprava na dobu, kdy budou 
navštěvovat mateřskou školku. A proto děkujeme STŘEDISKU 
VOLNÉHO ČASU, že i na tak malém městě máme tuto mož-UU
nost.     Za „Baby club“ Martina + Štěpánek Dvořákovi
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Je neděle 18.  května 2014 a od ranních hodin je na rybníku 
v Budišově živo. Koná se soutěž pro mladé rybáře i nerybáře  
„O pohár předsedy MO ČRS aneb Kapřík Jaro 2014“. Účastní-
ci jsou z Budišova, Křišťanovic, Suchdola n/O, Studénky, Bíl-
čic, Mankovic, Vítkova a Kunína. Celkem 22 soutěžících si lo-
suje místo pro lov na bílou rybu na plavanou. Příprava k lovu, 
zakrmení a startuje soutěž. Počasí se drží, i když je zima, jsou
všichni rádi, že neprší. Vhod přijde teplý čaj z várnice i ten 

z domu. Po dvou hodinách je jasné, že někteří účastníci nechy-
tili nic a někteří mají úlovky. Nevadí, odměnu dostávají všich-
ni účastníci. Celkem se podařilo 21 úlovků, z toho 19 bílých 
ryb a dvě ušlechtilé ryby (kapr).
Ti šťastnější si odnáší hodnotnější ceny v podobě rybářských 
potřeb za následující umístění:
Nejvíce nalovených ryb:
1. místo Jindřich Urbanský (Studénka) - 4 kusy bílé ryby
2. místo L. Pravda (Budišov) – 4 kusy (3 bílé ryby, 1 ušlechtilá)
3. místo Nikol Klokočníková (Budišov) – 3 kusy bílé ryby

O pohár předsedy MO ČRS aneb Kapřík Jaro 2014

Baby Club

STŘEDISKO VOLNÉHO ČASU
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V pátek 18. dubna proběhla v klubu 
Šatlava pěvecká soutěž “Budišovský 
talent“. Své dovednosti předvedli 
zpěváci i zpěvačky ve věku od 3 do 
18 let ve čtyřech kategoriích. Po-
slechli jsme si velmi hezká, až profe-
sionální vystoupení. Porota určila ví-
těze každé kategorie, což byl nejtěžší 
úkol tohoto zábavného odpoledne. 
V podstatě však zvítězil každý, kdo 
posbíral odvahu a stal se alespoň na 
chvíli zpěvákem, či zpěvačkou. Dě-
kujeme a těšíme se na další ročník 
soutěže.    Iveta Stojanová

Budišovský talent

Nejdelší ryba:
1. místo Lukáš Pravda (Budišov) 67 cm
2. místo Jindřich Urbanský (Studénka) 49 cm
3. místo Vladimír Metelka (Budišov) 20 cm
Ušlechtilá ryba:
1. místo Lukáš Pravda (Budišov) 32cm
2. místo Václav Šichtář (Bílčice) 32 cm

Nejmenší ryba:
1. místo Václav Demel (Budišov) 9 cm
2. místo Nikol Klokočníková (Budišov) 11 cm
3. místo Lukáš Pravda (Budišov) 12cm

Za rok se budeme těšit na další setkání. Petrův zdar.
Tošovská Marie

Někdy je až zarážející, jak rychle se čas valí. Některé písnič-
ky z loňských Letnic ještě nedozněly a už tu budou nové. Ve 
dnech 20. a 21. června se opět Budišov stane významným 
centrem zábavy a dobré pohody. K největším „hvězdám“ le-
tošního festivalu budou určitě patřit Monkey Business, nebo 
Věra Špinarová s kapelou svého syna – Adama Pavlíka, ale 
i další hudební vystoupení určitě nezůstanou pozadu.  Zavítají 
k nám legendární Progres 2 v původní sestavě, ale i výborné 
mladé kapely jako např. Mistake, nebo funková Cabo Wabo. 
Ze Slovenska přijede Martin Harich, v „retro koutku“ se objeví 
Smokie Revival Praha a pro milovníky dechovky zahraje Ko-

beřanka. Večery doplní vystoupení Special Bandu a Maratonu.
Návštěvníci se mohou, stejně jako v minulých letech, těšit na 
soutěž řezbářů „O Zlatou lípu“, defi lé historických motorek 
nebo ukázky tradičních řemesel.
Děti uvítají dva skákací hrady, lezecká nafukovací stěna a tvůr-
čí dílny. To všechno bohatě doplněno stánky s voňavým a chut-
ným občerstvením a doufám tradiční pohodovou atmosférou.
Takže pokud ještě nemáte plán na 20. a 21. června, nabízíme 
jednoznačně - přijďte si užít „Dva dny pohody“ na 35. Budi-
šovských Letnicích.

Josef Poljak

Letnice jsou za dveřmi…

V pátek 15. května v klubu Šatlava zazněly “Šlágry našeho mlá-
dí “ v podání Zdeňka Krásného a Vojty Michalíčka. Příjemná 
atmosféra plná zábavy, tance, nestárnoucích melodií a dobré ná-
lady. Takto jednoduše lze popsat večer, ze kterého odcházeli naši 
hosté příjemně naladěni. Proto již v této chvíli můžeme slíbit 
další akci podobného typu na podzim.  Iveta Stojanová

Otevírací doba
Městské knihovny
v Budišově n. Bud.
v červenci a srpnu:

Pondělí:
8:30 – 11:30   12:00 – 17:00

Pátek:
ZAVŘENO

V pondělí 30. 6. 2014 
a 7. 7. 2014 je knihovna

UZAVŘENA !!!

Klubový večer



V sobotu 3. 5. 2014 uspořádala MO KDU – ČSL v Budišově 
nad Budišovkou již 22. ročník turistické akce „Výšlap údolím
Budišovky a Odry k Panně Marii ve skále v Klokočůvku“.
I když se pořadatelé obávali malého zájmu v důsledku velmi 
špatného počasí, nakonec se sešlo hodně nadšenců, kteří se pra-
videlně této akce zúčastňují. Za pochmurného a chladného po-
časí vyrazilo z náměstí Republiky v Budišově nad Budišovkou 
53 turistů, z toho 8 cykloturistů a 45 turistů. Na startu byla všem 
dětem předána sladkost a všichni účastníci dostali lístek do tom-
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Dne 30. 4. 2014 se uskutečnil tradiční „čarodějnický rej“ pořá-
daný klubem rodičů. O půl páté odpoledne se začalo naše malé 
náměstíčko hemžit malými i velkými čarodějnicemi a čaroději. 
Po nezbytném zaevidování všech účastníků a jejich strojů pro-
běhl přelet na škvárové hřiště. Zde byl poté ofi ciálně zahájen 
„Rej“. Po celou dobu probíhaly různé čarodějnické hry a do 
toho všeho nám pěkně hrál pan Pepa Dvořák. Pro účastníky 
akce si připravily děti ze školky vystoupení mažoretek a děti ze 
základní školy pásmo básniček a písniček zakončené tancem. 
Ten, kdo měl žízeň nebo hlad, mohl se občerstvit v našich stán-
cích. Jak se blížila 19. hodina, všichni netrpělivě okukovali při-
pravenou hranici, na které byla připoutána zlá čarodějnice (sa-
mozřejmě to byla fi gurína). Než však byla zapálena, předvedli 
nám naše členky a členové KRPŠ speciální čarodějnický tanec. 
Pak vatra vzplála. Na vše jako vždy bedlivě dohlížela jednotka 
dobrovolných hasičů z Budišova. A pak slábl oheň vatry i hudba 
z reproduktorů a pomalu nastal čas jít domů. Nakonec na zbý-

vající oheň zaútočili hasiči a byl konec čarodějnického rejdění. 
Protože nám velmi přálo počasí, myslím, že si všichni tuto akci 
užili a budou na ni vzpomínat jen v dobrém. Děkujeme všem 
návštěvníkům i bez masek za jejich účast, hlavně pak čarodějům 
a čarodějnicím, kteří si dali tu práci a přišli v maskách (nádher-
ných). Doufám, že k nám za rok přiletí čarodějnice znovu a my 
se tam potkáme.
Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří se na akci podíleliL 
Lesům Budišova n/B za dřevo na vatru, panu Lenartovi za po-
stavení vatry, panu Dvořákovi za hudbu, dětem ze školy a škol-
ky a jejich paním učitelkám za krásné vystoupení, Středisku 
volného času za  zapůjčení stanů, lavic, aparatury a za příspěvek 
na odměny, dobrovolným hasičům za pohlídání a uhašení ohně 
a v neposlední řadě členům Klubu rodičů a přátel školy. 

Za KRPŠ Roman Pecník
PS.: Veškerý výdělek z akcí pořádaných klubem rodičů zůstává 
ve fondu klubu a vrací se dětem formou různých příspěvků (vý-
lety, plavání apod.).

jí í h ň ú čili h iči b l k č děj i kéh jdě í

Rej – hej!

Výšlap do Klokočůvku

Velikonoční jarmark v Letokruzích
ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ A SPORT

Dne 12. dubna 2014 v odpoledních hodinách proběhl v zahradě 
Domova LETOKRUHY Velikonoční jarmark. Roztomilým vy-
stoupením potěšily všechny oči malé mažoretky z MŠ pod vede-
ním paní učitelky Pavly Hasalové a Marie Kadrnožkové, veselé 
jarní písničky a básničky poskládaly do pěkného pásma děti ze ZŠ 
pod vedením paní učitelky Ivety Panáčkové. 
Návštěvníci si mohli pochutnat na výborných koláčích, jídáších 
a bramborových plackách. Děti si zabojovaly v rytířské arénce, 
nazdobily svá velikonoční vajíčka a pověsily je na keře v zahradě 

a velký úspěch zaznamenala jízda na oslíkovi, který byl po celou 
dobu jarmarku v obležení malých jezdců! Příjemným dokreslením 
jarní atmosféry byla malá, sotva týdenní kůzlátka, škoda jen, že 
těchto čerstvě narozených zvířátek se nám nepodařilo sehnat více. 
Děkujeme pracovníkům a klientům Domova Letokruhy za přípra-
vu a možnost uskutečnit jarmark v jejich krásném prostředí, všem 
prodávajícím, že přispěli svými nádhernými výrobky, a samo-
zřejmě návštěvníkům, kteří nelenili a strávili sobotní odpoledne 
s námi. Za KRPŠ Kamila Kohoutková
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boly, která se losuje vždy po skončení akce. V polovině trasy 
byla malá přestávka na občerstvení, opékání párků a odpočinek 
hlavně pro nejmenší turisty. Do cíle dorazili všichni ve zdraví 
a v dobré náladě a za odměnu dostal každý účastnický list. Na 
závěr byla losována tradičně bohatá tombola a proběhlo vyhlá-
šení nejmladšího účastníka Sebastiana Vargy z Klimkovic a Ja-
kuba Bačkovského z Budišova nad Budišovkou. Nejvzdáleněj-
ším účastníkem byl pan ing. Tomáš Tvarůžek z Šebrova – Ka-
teřina, okres Blansko. Všem byl předán malý dárkový balíček. 
Pořadatelé děkují všem sponzorům, kteří se podíleli na vyda-
řené, pěkné turistické akci pro děti a dospělé, kteří se kocha-
li chladnou, ale krásnou jarní přírodou. Na závěr patří všem 
sponzorům této opět vydařené akce velké poděkování – ZO OS 
KOVO Linaset a.s., Uzenářství a řeznictví Lukáše Gebauera 
z Otic, K+K General Corporation Budišov nad Budišovkou, 
ČKD Blansko Engineering a. s., TS Města Vítkov, ZŠ Jedov-
nice a manželům Bačkovským.

Pořadatelé a všichni účastnici se těší již na 23. ročník tradiční-
ho výšlapu údolím Budišovky a Odry v roce 2015.

Pavel Bačkovský st.

Základní organizace Českého zahrádkářského svazu Budišov 
nad Budišovkou a OS „Za Budišov!“ uspořádali v sobotu dne 
10. května zájezd na celostátní prodejní výstavu Jarní Floria 
Kroměříž.
Výstava Floria JARO 2014 byla určena všem zahrádkářům, 
chalupářům a milovníkům květin. Jednalo se tak již o 38. roč-
ník této prodejní výstavy. 
Díky zájmu z minulosti byla výstava rozšířena o další sorti-
ment rostlin, květin a stromů. Zahradníci tak měli možnost 
vybírat z nabídky od skalniček až po vzrostlé stromy. Jedna 
výstavní hala se pak cele věnovala speciálně pouze řezaným 

jarním cibulovinám, kde návštěvníci mohli zhlédnout řadu no-
vých druhů lilií, narcisů a tulipánů.
Všem účastníkům se zájezd velmi líbil. Každý si s sebou domů 
přivezl nějakou tu sazeničku, ovocný stromeček a příjemný
zážitek z dobře stráveného dne, ke kterému celý den svítilo 
sluníčko.
Již nyní se zájemci mohou těšit na zájezd FLORIA PODZIM 
2014, která se uskuteční v době od 9. do 12. října 2014. Pro-
běhne tak 6. ročník výstavy FLORIA a 3. ročník výstavy FLO-
RIA Bonsaj s mezinárodní organizací spolupořádaný Českou 
bonsajovou asociací. Zdenek Indrák

Jarní Floria Kroměříž

Jaro jsme zahájili docela svižně – meziklubovým závodem 
Albrechtice – Budišov – Otice. Po prvním kole se pohár al-
brechtického starosty opět přestěhoval na naši polici, ale to je
jen začátek, uvidíme po třetím kole na podzim.  Závod byl ja-
kási rozcvička na zkoušky podle řádu IPO. Zájem je především
o zkoušku BH, která je výchozí pro ty následující. S potěšením 
konstatuji, že všichni našinci ji udělali. Raritou byla některá
psí plemena, českého teriéra a vlkodava na zkoušce neviděl ani
pan rozhodčí. V květnu jsme se ukázali na závodu družstev 
v Kylešovicích, ale tentokrát se Arri stopa nevydařila. O něco 
lépe dopadla Anaja na MR v Třinci, uvelebila se uprostřed vý-
sledkové listiny a Marta reprezentovala náš klub na MR mlá-
dežníků – stopařů. 
Také jsme se rozrostli, přijali jsme pět nových členů – holkám 

Zkoušky
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od Studénky (!) se ztratil klub, a protože k nám občas jezdí, 
rozhodly se posílit naše řady. Schází se nám i hojnější počet 
štěňat, čtyři členská a dvě návštěvní. Moc bych si přála, aby to 
Martinu a Vendu nepřešlo, protože mlaďoši nemají výdrž. Ale 
holky to snad baví, a až se dostaví výsledky, zažijí ten slastný 
pocit, já to s tím mým miláčkem dokázala. A budou chtít víc.  
A nemyslete si, to stejné prožívají i velcí. 
Často se mě děcka ptají, jestli můžou přijít na cvičák, znova 
odpovídám, že kdo chce se psem něco dělat, je vítán i bez pta-
ní. Info o termínech najdete na našich stránkách, pokud není 
nic jiného, cvičíme v úterý od 15.00 a v sobotu cca od 9.30 (až 
přijdeme ze stop). Je sice ještě brzy, ale už teď avizuji, že v září 
bude Tlapka! Mgr. Lenka Galová

V letošním jarním dni 2. května 2014 se podařilo zrealizovat 
pro klienty a pracovníky Domova Letokruhy v Budišově hez-
ké říkankové pásmo na téma vynášení Morany.
Díky pilné práci dětí místní základní školy spolu s paní učitel-
kou Panáčkovou, kdy se naučily řadu říkadel a písniček, a také 
díky pomoci členů OS „Za Budišov!“, zejména pak paní Hele-
ně Malušové, která se postarala o choreografi i tanců, se poda-
řilo uskutečnit hezké vystoupení s připomenutím si tradičního 
zvyku vítání jara. Námětem pro toto pásmo byl Plickův Český 
rok, kterým se nechaly autorky pásma inspirovat.
A protože tento zvyk byl realizován v domově seniorů, byla 
také použita následující říkanka: „Buďte tu babičky veselé / už 
vám to létečko  neseme / pěkné červené, zelené, rozmarýno-
vé.“ Zda se podaří z tohoto pokusu vytvořit tradici, ukáže pak 
čas, ale zejména musí samozřejmě zapracovat zájem samot-
ných dětí. Helena Malušová

Vynášení Morany v Domově Letokruhy

Dne 3. 5. 2014 se uskutečnila akce nazvaná Železná sobota, při 
které místní sbor dobrovolných hasičů „zbavuje“ občany ne-
potřebného železného šrotu. Peníze získané z této akce budou 
použity na nákup potřebného vybavení pro naše mladé hasiče 
„Plamínky“ a začínající ženské družstvo. Na podzim se tato 

akce bude opakovat a doufáme, že se stane tradiční akcí v na-
šem městě i do budoucna.
Touto cestou bych Vám všem chtěl poděkovat.

Starosta SDH ,
Zdeněk Indrák

Železná sobota
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Poslední červnovou sobotu uspořádalo místní sdružení ODS ve
spolupráci se Střediskem volného času dětský den. Po dlouhé
době nám a hlavně dětem přálo počasí. Mohly si tak do sytosti
užít všech atrakcí, které byly zdarma. Dětský den hodnotíme
jako velice zdařilý, přišlo se podívat na 400 dětí a rodičů. SVČ
zaplatilo obličejovou malířku a tetování. Dále připravilo pro
děti okruh soutěží, po jehož absolvování obdržely děti balíček 
se sladkostmi. Ostatní náklady již hradilo naše místní sdruže-
ní, na úhradu jsme použili výtěžky z minulých plesů a dary 
sponzorů.
Co jsme dále nabídli dětem? Cukrovou vatu, minimotorky,
skákací hrad, dětské karaoke, skákací skluzavku, projížďku na
koni, kolo štěstí, bohatou tombolu a nově také bungge tram-
polínu 4v1, což byla asi nejvíce vytížená atrakce. Děti měly
možnost zhlédnout také výstavu třídění odpadů „Tonda obal na 
cestách“ a vyzkoušet hry s tématikou třídění.
Tímto bych chtěl poděkovat organizátorům: členům MS ODS 
a zaměstnancům SVČ, sponzorům: paní Jarmile Siažíko-
vé, manželům Ščurkovým, restauraci U Obucha, paní Lence
Sonnkové Insportline Vítkov a paní Marii Schrammové. Pro
letošek je to naše poslední akce, na podzim nás čekají důleži-

té komunální volby a věřím, že se budeme s vámi opět setká-
vat, ať již na našich plesech, dětských dnech či jiných akcích. 
Děkuji vám všem za dosavadní podporu, hlavně členům MS 
ODS, zastupitelům a příznivcům, za jejich práci nejen pro naše 
sdružení, ale i pro město.   Ing. Patrik Schramm,

předseda MS ODS v Budišově nad Budišovkou

Dětský den v autokempu

Podlesí opět ožívá
Asi už si nikdo přesně nevzpomene, kdo přišel s myšlenkou
založit v Podlesí nad Odrou spolek, který by se pokusil o zno-
vuoživení společenského, kulturního i sportovního života
v této obci.
Skutečností však zůstává, že už na neformálním setkání oby-
vatel Podlesí 26. 4. 2014 se účastníci od paní Ludmily Duško-
vé dozvěděli, co je třeba udělat pro zdárnou registraci spolku.
Toto setkání vlastně představovalo zároveň i jakousi pozvánku 
na ustavující schůzi spolku, která pak proběhla v Country klu-
bu v Podlesí dne 29. 5. 2014. Tady už šlo o faktické ofi ciální 
založení spolku s volbou výboru, schválením stanov a pro-
gramového zaměření spolku. Přihlášku na místě vyplnilo 38
účastníků ustavující schůze. Toto číslo však jistě není konečné, 
spolek je pro přijímání dalších členů zcela otevřený. 
Předsedkyní spolku pak byla zvolena paní Ludmila Dušková,
již od prvopočátku jeden z nejaktivnějších agitátorů na založe-
ní spolku. Dalšími členkami výboru se staly dvě dámy – paní 
Františka Huťová a Zlata Paprstková. 
Přítomní členové si odhlasovali ofi ciální název spolku: „SPO-
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LEK ZA NAŠE PODLESÍ“.
Vlastní činnost spolku však začala již před ustavující schůzí,
a to první akcí, která se konala na prostranství u autobusové
točny poslední dubnový den, a jak napovídá datum, šlo o „pá-
lení čarodějnic“.  Přestože byla akce zorganizována narychlo, 
kdo mohl, přiložil ruku k dílu a výsledkem byla parádní akce,
která za účasti opravdových (namaskovanýc ) čarodějnic za-
čala upálením povedené loutky čarodějnice. Poté následovalo
opékání špekáčků a společný zpěv za doprovodu kytar.
Záhy následoval další počin vznikajícího spolku - stavění máj-
ky. Na tomtéž místě jen o dva dny později, jsme společně po-
stavili krásnou májku, kterou děvčata předem nazdobila pent-
lemi. Zahájili jsme tak oslavy jara a lásky. Šlo opět o typickou 
dělbu práce: jeden podlesák strom na májku věnoval, další ji
oloupal a upravil, někdo další vyrobil věnec, děvčata ji nazdo-
bila, chlapi nakonec postavili a ukotvili. Stavění jsme ukončili
společným zpěvem písně oslavující krásu Podlesí, které hrdě
říkáme „Podlesácká hymna“. Žízeň, kterou jsme si vyčerpá-
vající prací a zpěvem způsobili, jsme v hojném počtu zdárně
uhasili v naštěstí blízkém Country klubu.
Poslední den v květnu je předurčen pro vyvrcholení oslav jara
– kácení májky.
Tuto starou tradici jsme oživili alegorickým vozem, který s ná-
zvem „Obecní šatlava“ projel celou vesnici za doprovodu drá-
ba s družinou v krojích.
Několik členů spolku v převlecích prováděli dům od domu
trestnou výpravu s obecním drábem, který se svými druhy ka-

ždého přistiženého občana uvrhnul do pojízdné obecní šatlavy, 
kde se musel provinilec občerstvovat tak dlouho, dokud se ne-
vyplatil ze všech drábem smyšlených přestupků. Poté, zároveň 
s propuštěním, se všem zatčeným dostalo osobního pozvání na 
večerní slavnostní kácení májky a k večerní veselici v Country 
clubu. 
Dráb i jeho družina byli mile překvapeni obrovským zájmem 
téměř všech podlesáků, kvůli kterému nakonec sami se zpož-
děním dorazili k samotnému vyvrcholení večera - poražení 
májky. Tady se dráb, snažíc se nezaplést si jazyk, pokusil pro-
nést závěrečnou veršovanou řeč a po společném zapění „Pod-
lesácké hymny“ již šla májka k zemi. Proběhlo také losování 
o poražený kmen, který pak byl šťastné výherkyni doručen až 
do domu.
Kde byla dokončena tato krásná, velikým počtem zúčastně-
ných podlesáků poctěna akce, je jasné, opět jsme navštívili 
místo založení spolku – Country klub v Podlesí.
Zde je na místě vyjádřit veliký dík všem účinkujícím, těm, 
kteří pomohli akci připravit, a hlavně všem zúčastněným, do 
šatlavy uvrženým obyvatelům Podlesí za to, že podpořili tuto 
krásnou akci, přijali ji přesně tak, jak jsme v koutku duše věřili 
– tedy s velikým smyslem pro humor a s milými úsměvy lidí 
dobré vůle.
Vladan Dušek také založil a spravuje webové stránky www.
podlesinadodrou.cz, které mohou navštívit všichni, kteří mají 
zájem přiblížit si více vše, co se v Podlesí děje.

Miroslav Ondra

Úspěch mladší přípravky na turnaji ve Chvalíkovicích!
V sobotu dne 7. června se kluci z mladší přípravky společně 
s trenéry Kamilem Sallesem a Radkem Dvořákem zúčastnili
turnaje ve Chvalíkovicích a nakonec slavili úspěch – 1.  místo! 
Turnaje se zúčastnilo celkem 7 mužstev včetně Budišova. 
Soupeři našich kluků byli: Kravaře, Bruntál A, Bruntál B,
Chvalíkovice, Slavia A a Slavia B. 
Budišovští kluci celý turnaj tvrdě dřeli a výhru si tedy
vybojovali a zasloužili. Za celý turnaj ani jednou neprohráli -
pětkrát vyhráli a jednou remízovali – a poprvé tak získali zlaté 
medaile a krásný pohár.
Turnaji přálo i počasí a celý turnaj probíhal ve velice přátelské 
atmosféře, i když v zápasech to byly samozřejmě nervy! 

Barbora Karásková
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Enduro v Liščí kotlině
Víkend před velikonocemi uspořádal místní AMK dvouden-
ní závod v enduru. Do kotliny se sjelo početné startovní pole 
jezdců. Přijelo několik Poláků a také jezdci ze Slovenska. Po-
řadatelé připravili náročnou trať s mnoha novými úseky, ze 
kterých byli soutěžící nadšeni, a po oba dny si nově uprave-
nou trať pochvalovali. Tyto závody jsou o to zajímavější, že 
je zakázáno na připravené trati trénovat před závodem, a tak 
všechny záludnosti tratě poznají jezdci až při samotném zá-
vodě. Z našich kluků si v sobotu vybojoval Marek Grygar 
pěkné 4. místo. Nedělní závod dokonce vyhrál. Ostatní jezdci 
Jakub Hudeček, Jiří Müller a Tonda Horník ml. dojeli do cíle 
po oba dny na předních místech. Marek se zúčastnil také MČR 
ve Šternberku, kde obsadil 3. místo, v Paskově byl  na místě 
2. a na dalším MČR v Rapotíně 3. místo. V Rapotíně startoval 
také Jakub Hudeček a ten obsadil pěkné 9. místo.

PANORAMA-Red Bull – Rumunsko 
Začátkem května odjel Marek Grygar s kolegou Pavlem Gro-
chem z Opavy a Richardem Maršálkem z Jakubčovic na těžký 
známý světový závod do Rumunska.  Na tomto světovém zá-
vodě startovalo 270 jezdců a do cíle dojela třetina. Naši borci 
se umístili v první čtyřicítce. Blahopřejeme. Z tohoto světové-
ho závodu se můžete podívat na amatérské video a fotky. Je 
opravdu na co se dívat, pořadatelé připravili opravdový extrém.
http://youtu.be/eNaSduQ6GEA
http://grrr.rajce.idnes.cz/Panorama_Enduro_2014

Motokrosaři jedou na plno
DUBŇANY – BORŠICE – 22. - 23. 3. 2014. Erik Švidra ab-
solvoval týmové soustředění pod vedením Honzy Brabce.
METEORIT CUP – 29. 3. 2014 Gbely na Slovensku. První 
závod tohoto seriálu, kde se jede současně MMČR žen, star-
tovalo 220 jezdců z České a Slovenské republiky. Erik si vyjel 
11. místo a Zdenek Foltýn 32. místo v konkurenci 41 jezdců.
SMS MORAVY 2014 – 6. 4. 2014 Dubňany: Erik Švidra 2. 
a 3. místo. Celkově si odvezl stříbrný věnec za 2. místo. Zde-
něk Foltýn skončil na místě 9. V Přerově Zdeněk Foltýn ve 
své kubatuře celý závod vedl, ale v posledním kole měl pád, 
a tak dojel na celkovém 9. místě. Další závod seriálu se jel ve 
Vranově u Brna a tam Zdeněk zajel pěkné 5. a 3. místo. Video 
najdete na: http://youtu.be/XWhsdZaxsgg

MMČR – Kaplice 13. 4. 2014. Erik po přechodu na větší kuba-
turu odjížděl na první mezinárodní mistrovství republiky, kde
startovalo 30 jezdců v MX 85 ccm s přáním umístit se v po-
lovině startovního pole. Tomu také nasvědčovaly klasifi kační 
časy. Při startu první jízdy se však spustila velká průtrž a za-
čalo hotové peklo. Trať se proměnila v pískovou kaši a jezdci 
začali padat. I Erik to v polovině jízdy neustál a z 15. místa
spadl při odskoku dost nešťastně, že si zlomil zápěstí pravé
ruky. Sádra a nucená přestávka.
MORAVSKÝ DRAPÁK - Víťa Pražák ml. má rozjetý tento 
seriál šesti závodů na Moravě. V Medlově vyhrál holeshot 
a dojel dvakrát na 4. místě.
TOP AMATÉR - V Petrovicích u Karviné na Top Amatéru 
2014 startoval i Zdeněk Foltýn a obsadil pěkné 4. a 6. místo.
Víťa Pražák se v první jízdě propadl do druhé desítky a ve
druhé jezdil dlouho na třetím místě, ale nakonec skončil opět 
v druhé desítce startovního pole.
VYSOČIVA CUP 2014 – Po delší odmlce se vrací na moto-
krosové tratě tým Tondy Horníka st.: Tonda Horník ml. spolu 
s Adamem Horníkem a také Markem. Na prvním závodě obsa-
dili 2. a 4. místo. Kluci to stále umí.
ZAŠOVSKÁ SKÁLA – Tato známá valašská trať znovu ožila 
po několikaleté přestávce. Víťa Pražák vybojoval mezi jezdci
Moravy za 4. a 3. místo bronzový věnec.
METEORIT CUP – 10. 5. 2014 Smrk u Třebíče. Další závod 
seriálu a Erik to jde zkusit po měsíční pauze. První jízdu vyhrál
a ve druhé dojel na 3. místě. Celkově 2. místo a stříbrný pohár.
Video najdete na: https://www.youtube.com/watch?-
v=7VMxquPX1IY&feature=youtu.be
MMČR – Nová Paka 17. 5. 2014. Třetí mezinárodní mistrov-

Motokrosový report AMK Budišov nad Budišovkou

Č li ik h d k b
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ství juniorů přivítal motokrosový areál na severu Čech. Erik se 
vrátil po zranění do republikového kolotoče a počasí i tento-
krát mělo hlavní slovo. Dopolední tréninky ještě bez deště, ale 
po slavnostním zahájení a startu první jízdy silná průtrž a už 
jen samé bláto. 23 klukům v MX 85 ccm to ale zas tak moc 
nevadilo, a tak se závodilo naplno. Erik si udržoval 12. místo, 
kdy vpředu jezdili dva Slováci a Rakušák. V posledním kole 
však upadl a dojel na 19. místě. Do druhé rundy nastupoval 
s úkolem dokončit jízdu. I přes samé bláto a zlobivou motorku 
se mu podařilo udržet 15. místo a při součtu bodů skončil cel-
kově na 16. místě.

Veteráni v akci
SPANILÁ JÍZDA MORAVOU – Veteráni po zimě naleštili 

svoje stroje a vydali se na spanilou jízdu z Ostravského hradu 
na zámek v Hradci nad Moravicí. Zastávku měli v Drahotu-
ších na letišti, kde byla uspořádaná víkendová přehlídka histo-
rických vozidel a ostatních skvostů. Všichni pak pokračovali 
přes lázně Teplice nad Bečvou až na hradecký zámek, kde jíz-
da končila další slavnostní přehlídkou. Celou akci sledovala 
spousta diváků a fandů historických vozidel.

Úprava trati v Liščí kotlině
Motokrosová trať se stále upravuje a vylepšuje. Zdenek Foltýn 
se svou technikou upravuje postupně úseky a skoky na trati. 
Také Libor Kozák s Víťou Pražákem dorovnali nájezdy a srov-
nali endurovou trať. Tyto práce zajišťují lepší bezpečnost při 
tréninku a závodě.    Za AMK Milan Švidra

Šachový koutek
Šachové sucho?
Soutěže šachových družstev jsou dohrány, začíná doba 
letního šachového sucha. Nicméně ten, kdo chce šachy 
hrát, si příležitost jistě najde, ať už v podobě mnoha let-
ních turnajů všeho druhu, nebo jen tak u volných partií 
s přáteli, či při řešení nejrůznějších šachových úloh.
V dubnu skončila dlouhodobá šachová soutěž mláde-
že „Okresní přebor mládeže v rapid šachu Grand-Prix 
2013-2014“, které se účastnilo více než 50 dětí z celého 
okresu Opava, nevyjímaje i pět našich kluků z šachového 
kroužku. Celý seriál čtyř turnajů kompletně absolvoval 
Karel Demel a ve své kategorii do 13 let obsadil konečné 
8. místo. Toto umístění odpovídá jeho možnostem a za 
přístup, snahu i výsledek mu tímto uděluji pochvalu před 
nastoupenou jednotkou! Dvou turnajů se účastnil ješ-
tě Tomáš Měrka (16. místo do 13 let) a po jednom tur-
naji Dominik Švarc (14. místo do 13 let), Jan Zichala 
(19. místo do 13 let) a Vítězslav Hanslík (14. místo do 18 let).
Turnaje dětí bývají velmi emotivní a není nouze o pře-
kvapivé zvraty, radost z výhry i slzy po prohře. Na fo-

tografi i je zachycena momentka ze 4. turnaje na Velkém 
sedle: Dominik (vlevo vepředu v kšiltovce) s bílými fi gu-
rami drtí soupeře svou dámou.
Přes léto plánujeme účast na turnaji měst ve Zlatých 
Horách (snad se nám v době dovolených podaří sestavit 
družstvo) a samozřejmě přípravu na další šachovou se-
zonu a s ní spojený intenzivní trénink proložený účastí 
na turnajích.

Šachová úloha: 
Po delší odmlce je k dispozici i šachová úloha, j e j í ž 
zadání zní: černý na tahu dá mat 3. tahem

Za ŠK Pogo Budišov Slavomír Jaššo

Moravská trojka
Den vítězství 8. května 2014 jsme ve střeleckém sportovním 
klubu AVZO Budišov n. Bud. oslavili dnes již tradiční soutěží. 
Předchozí ročníky jsme pořádali v zimním období, což bylo 
jak pro organizátory, tak pro účastníky komplikovanější. Od 

letošního ročníku plánujeme zachovat termín 8. května i do 
budoucna.
Sportovně střelecká soutěž Moravská trojka je specifi cká sou-
těž v dynamické střelbě ze tří druhů nejpoužívanějších zbraní na 

Řešení úlohy:y1…Vxh2+! 2. Kxh2 Dh8+ 3. Kg2 Dh3 mat.
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Pokud jste v poslední době procházeli kolem kostela, pravdě-
podobně jste si všimli, že na jeho jižní straně vyrostl nový kříž.
Stojí vedle původního smírčího kříže, je z pískovce a nese ná-
pis Bautsch 1946.
Důvodem k realizaci umístění kříže je obecně myšlenka, kte-
rá dává těmto památníkům vzniknout – tedy snaha o usmíření 

staré křivdy, hříchu či zahlazení lidské zloby. Nápis a rok na 
novém kříži pak mají připomenout a snažit se zahladit alespoň
symbolicky křivdy z let 1945-1946, kdy docházelo k tzv. od-
sunu německého obyvatelstva (ať už původního či toho, které
sem přišlo po vyhlášení Protektorátu Čechy a Morava), který
bohužel často probíhal násilným způsobem. Jak uvedl P. Mgr.
Kankara v promluvě v den svěcení kříže 11. května: „…v his-
torii už bylo mnoho snah o odškodnění, někdy fi nančních, ně-
kdy formou písemných omluv, nebo jinými způsoby. My, oby-
vatelé Budišova, Vaši bratři a sestry v Kristu, my, kteří jsme 
v dobách roku 1946 ještě nebyli na světě, my chceme právě
dnes prostřednictvím kříže požádat Boha a také Vás za odpuš-
tění hříchů těch, kteří tady žili v dobách nelidské zloby... Tento
kříž je znamením spásy, znamením lásky našeho Spasitele, ať 
připomíná a je znamením lásky dnešního světa, protože tento
svět skutečně potřebuje lásku.“
Díky fi nanční podpoře jednotlivých dárců a také díky fi nanční 
účasti dárců z Německa tak mohla být realizována instalace 
tohoto smírčího kříže. Podobné kříže pak stojí i ve farnosti
Guntramovice a poblíž kostela ve Starých Oldřůvkách.

Natálie Jaššová

střelnicích. Běžné malorážkové pušky, malorážkové pistole nebo 
revolvery a velkorážní pistole nebo revolvery. Provedení míři-
del neomezujeme. Svoji úlohu každý účastník absolvuje třikrát, 
součet dvou lepších výsledků se započítává do celkového hod-
nocení. Výsledek se přepočítává na procenta – vítěz má 100%. 
Při ranním nástupu jsme se společně vyfotili, řekli vše důle-
žité – poučení o bezpečnosti a organizaci soutěže. Dali jsme 
prostor na dotazy a vysvětlivky.
Letošního ročníku se zúčastnilo 12 účastníků, 2 z Hranic na 
Moravě, 2 z Čeladné, 2 z Oder a 6 z pořádající organizace 
AVZO. První místo obhájil loňský vítěz Jaromír Vojkůvka 
z AVZO Odry. Druhé místo obhájil druhý z loňska Stanislav 
Stuchlík AVZO Budišov n. Bud. Na třetím místě se umístil An-
tonín Kopečný SKS Hranice na Moravě.  Další pak 4. Josef 
Růžička, 5. Pavel Opletal st., 6. Pavel Opletal ml., 7. Tomáš 
Hikl, 8. Václav Bičan, 9. Jaroslav Hikl, 10. Antonín Humplík, 
11. Milan Masný a 12. Táňa Valová.  Při závěrečném vyhod-
nocení všichni účastníci obdrželi drobné předměty na památku 
a první tři ještě poháry. Ceny do soutěže věnovala pořádající 
organizace a sponzoři BOIS Opava a Hyundai Rýmařov.                                                       

Naše hodnocení: poděkování všem účastníkům za zodpověd-
ný přístup k plnění povinností daných zákonem a respektování 
všech pravidel. Dále poděkování všem a to i hostům za spolu-
práci při soutěži. Od letošního ročníku nový pravidelný termín
8. 5. bude dobře pamatovatelný.

Pavel Opletal st., AVZO Budišov n. Bud.

Nový smírčí kříž u jižní strany kostela
ZAJÍMAVOSTI ZE SOUČASNOSTI A HISTORIE

NÁZORY OBČANŮ

Chtěla bych se vyjádřit k údajnému pochodu, teda vlastně Piet-
nímu aktu za mého bratra Viktora Švarce. Pochod, tedy vlastně 
Pietní akt, jak ho nazvali svolavatelé, k uctění památky mého 
bratra sice proběhl v klidu, ale i tak po odchodu svolavatelů 
se určití lidé vyjádřili jak formou osobního nařčení, tak for-
mou anonymních dopisů na adresu rodiny Viktora. Myslím tím 
konkrétně sebe, jeho sestru. Našla jsem ve schránce dva dopisy 
anonymní a nepřišly mi jako žert, ale pouze jako ubohost jis-
tých občanů, kteří chtějí něco osobně říct, ale neumí to říct na 

rovinu. Proto posílají anonymní dopisy. Raději přijmu cokoliv 
osobně z očí do očí než formu anonymního dopisu, který sice 
vyjadřuje nespokojenost, ale také ubohost vyjádřit své emoce,
city a názory osobně.
Jak všichni víme, Viktor byl hodný člověk, ti, kteří říkají, že 
jsem se o něj nepostarala, to jsou ti, kteří nic neví. Ano byli
určití lidé, kteří mu dávali jídlo, ale taky byli určití lidé, kteří
ho špinili a špiní dále. Já jsem byla jeho sestrou pouze 28 let 
- paradoxně pouze 28 let, protože podlehl zraněním pouze tři 

Chtěla bych se vyjádřit



BUDIŠOVSKÝ ZPRAVODAJ

26

Dne 21. 4. 2014 jsme oslavili diamantovou svatbu Marie a Antonína Novákových. Tímto bych chtěla ještě jednou poděkovat 
i celé rodině za krásně strávené velikonoční odpoledne a popřát rodičům ještě mnoho a mnoho společných let.

Marie Schrammová, dcera

Diamantová svatba

dny před svými 29. narozeninami…
Mnozí z Vás vědí, že za TAK krátkou dobu svého života Vik-
tor pomohl spoustě z Vás, ať už odhraboval sníh u Restaurace 
Myslivna, ať skládal uhlí u každého, kdo ho o to poprosil, ať
udělal každému dřevo, střechu a cokoliv, co si kdo vzpomněl, 
tak taky každý z Vás ví, že nebyl rasista a neměl problém 
s Romy našeho města. Proto jsem do tisku dala i fotografi i Vik-
tora a jeho napůl cikánské kamarádky. Bylo to určeno k tomu, 
že on opravdu neměl problém bavit se ať s černýma, zelený-
ma či žlutýma, byl to člověk, který měl rád život, i když si
ho vybral takový, jaký ho žil, ale byla to pouze jeho volba…
Proto nechápu, že někdo teď měsíc po jeho, stále nevyřešené
a hlavně záhadné smrti, je tak hnusný, že si dovolí mě nařknout 
z toho, že jsem mu nepomohla. Ty osoby, které na mě dnes 
pokřikovaly do okna, nic neví… Znaly ho pouze z doslechu 
a z údajného kamarádství. Ale je kamarádství a kamarádství.
Viktor byl člověk, který úmyslně neublížil ani žábě, když ji 
měli na základce v Bruntále pitvat, ale mnozí z Vás ho tady 
brali jako frajírka, machra a bitkaře, což on prostě nebyl. Když
měl peníze, tak jistí lidé ho využili, aby jim zaplatil, co po-
třebují, a za to ho nechali u sebe přespat. Jo, ale když peníze
došly, tak mu taky oznámili, jdi DO HÁJE… Myslím si, že ten, 

kdo to řekl, tak to moc dobře ví, jak to bylo a řeči typu „on sám 
mi to dal“, ať si strčí do háje…
Vím, že ty jeho peníze nikdy nikdo nedostane zpátky, ale jde 
o soudnost… Když Jan Skica Veselý napsal, že jsme jako ro-
dina pohřbili dědu a za týden nám odešel Viktor, tak prosí lidi 
o fi nanční pomoc, tak to myslel v dobrém slova smyslu. Ano 
ozvali se Eva Ondrušíková, Martin Pravda, Milan Kole-
ňák, Marek Dostál a Eva Řehulková a nabídli pomoc. Ti do-
tyční nám přispěli každý částkou 1 000,- Kč, což činí celkem 
pět tisíc korun. Doslechli jsme se, že jsme vybrali tisíce apod., 
ale není to pravda. Ti, co nám ty peníze dali, to udělali ne pro 
nás, ale pro mého bratra… Jsme jim celá rodina vděčni… Ně-
komu se to může zdát jako hodně peněz, ale pro nás to opravdu 
bylo hodně peněz…
Závěrem vím, že můj bratr by si nějaký pochod, ať už pietní, tak 
i demonstrativní, nepřál, vím pouze to, že můj bratr by si přál, 
aby ti, co mu to údajně měli udělat, skončili před soudem, proto-
že je jedno, jestli jsou zelení, černí či žlutí anebo bílí, ale za své 
činy musí pykat. Mého bratra mi žádný pochod ani pietní akce 
nevrátí!!! Chci, aby si ho všichni pamatovali jako toho vysmá-
tého blázna, který byl ochoten pomoct každému, ale pouze do té 
míry, než na to doplatil… Lucie Švarcová

24. 5. – 25. 5. 2014 jsem měla možnost zúčastnit se projektu 
„Dobrodružství v polsko-českých stopách“, který je spolufi nan-
cován z prostředků Evropského fondu pro regionální rozvoj.
Získala jsem povědomí o bohatství kulturně historického regio-
nu krnovsko-hlubčickém a navštívila jsem zajímavá místa. Dále 
jsem se dozvěděla informace o polské kultuře i historii vůbec. 
Oba dva dny jsem si nejen já, ale všichni zástupci budišovských 
organizací opravdu užili a určitě (v dobrém slova smyslu) pod-
pořili vzájemnou česko-polskou spolupráci.
Za úspěchem celého projektu ale stojí práce a zájem lidí, bez 
kterých by to tak vysokou úroveň nemělo. Proto bych chtěla po-
děkovat:

- zástupcům Powiat Glubczycki a Města Budišova nad Budi-
šovkou za vyřízení projektu a celkovou organizaci,

- manželům Schrammovým za „KANTOR“ (směnárnu) pří-
mo v autobusu - to považuji za nadstandardní služby,

- panu Patriku Schrammovi za výborný guláš,
- paní Markétě Pražákové a Pavlíně Němečkové za výtečné 

koláče a vytvoření pohodové atmosféry,
- paní Janě Lenártové a Jiřce Pecníkové za vynikající bram-

boráky a krásné lívanečky,
- panu Pírkovi a panu Kristkovi za kulturní vystoupení ať pě-

vecké, tak v podobě anekdot,
- polským účastníkům projektu za polská národní jídla a ob-

divuhodnou pohostinnost,
- a v neposlední řadě všem, kteří se podíleli na rozvoji česko-

-polské spolupráce a reprezentaci našeho města.
Kamila Molková

PODĚKOVÁNÍ

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA
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Ceník inzerce
Cena

místo, čas, pořadatel, kontakt na pořadatele (nevztahuje se na akce konané v rámci
předvolebních kampaní)

Zdarma

Inzerce – reklamní plocha:
řádková inzerce
1/4 strany A4
1/2 strany A4
celá strana A4

zdarma
500,- Kč

  1 000,- Kč
2 000,- Kč

Akce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od této platby osvobozenyAkce pořádané nebo spolupořádané Městem Budišov nad Budišovkou či Střediskem volného času jsou od této platby osvobozeny
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